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Ploeg  
   maakt 
het!

Ploeg maakt het. Kunststof kozijnen, deuren, schuifpuien, dakkapellen 
en meer producten voor het verduurzamen van uw woning. Dat maken 
we allemaal in eigen huis; van verkoop en productie tot montage en 
onderhoud. Op die manier krijgt u van ons de beste kwaliteit en service.

Ervaar het zelf. Vraag de brochure aan of kom langs in onze showroom 
voor een advies op maat. ploegkozijnen.nl

Hét adres voor kunststof kozijnen en dakkapellen
Vraag ons gratis 
inspiratiemagazine 
aan via de website.

Inspiratiemagazine | Ploeg thuis

kozijnen  |  ramen  | deuren  |  schuifpuien  |  dakkapellen

gewoon
goed

binnen
en buiten
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Hier! in de regio
Postbus 19, 2370 AA Roelofarendsveen
Hier! in de regio wordt GRATIS huis aan 
huis verspreid.

Niets uit deze uitgave mag geheel of 
gedeeltelijk worden verveelvoudigd, 
opgeslagen in een geautomatiseerd 
gegevensbestand of openbaar worden 
gemaakt, op welke wijze dan ook,  
zonder schriftelijke toestemming van 
de uit gever. De uitgever sluit iedere 
aansprakelijkheid voor schade als ge
volg van druk en zetfouten uit.

Hier! in de regio niet ontvangen?  
Het magazine is ook af te halen bij:
Hoogmade: COOP
Leimuiden: Boon’s Markt, Veters  
Flowers, Rick’s Kaas en Delicatessen, 
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Roelofarendsveen: gemeentehuis,  
Veenerick Boek & Kantoor, Plus,  
De Kaaswereld, De Veense Bukker
Woubrugge: SPAR
En in de rijdende winkels van Poel 
(Kaag) en Uw melkboer Ivo Spruit 
(Rijpwetering, Oud Ade)
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Naar binnen
Wie weet krijgen we nog wat mooie 
nazomerdagen. Of niet, en dat geeft 
niets, want de herfst (en de winter) is 
mijn favoriete seizoen. Heerlijk weer 
naar binnen; kaarsjes aan en met een 
kleedje, een grote pot thee, een goed 
boek of een haakwerkje op de bank. 
Veel mensen verklaren mij voor gek, 
want niets fijners dan de zomer, toch? 
Voor velen wel, maar niet voor mij. Ik 
houd gewoon van de warme kleuren, 
het zachtere licht en gerechten zoals 
boerenkoolstamppot, pompoensoep of  
zo’n heerlijk recept dat je op pagina 18  
vindt. Volgend jaar ga ik maar eens een 
start maken met een eigen moes
tuin(tje); heel lekker om producten uit 
eigen grond of streek te eten. Heb je 
trouwens meegekregen dat Kaag en 
Braassem een van de gelukkigste  
gemeenten is om in te wonen; we 
staan op plek zeven! Geluksprofessor 
Martijn Burger van YouTubekanaal 
Universiteit van Nederland onderzoekt 
in welke gemeenten de gelukkigste 
Nederlanders wonen. Ik klaag zeker 
niet, maar ik zou graag zien dat onze 
gemeente nog iets groener wordt.  
Met meer plek om door het groen te  
wandelen in plaats van over beton, 
meer paden die over het boerenerf 
gaan of langs sloten... We blijven  
wensen houden, maar overall ben ik 
hier gelukkig.
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Voor al uw schilder- 
en behangwerk!

Schoolbaan 28
2371 VJ Roelofarendsveen

www.han-dejong.nl
06 20 35 53 90

Groencentrum

Hazenpad 1 – Roelofarendsveen
www.deveensebukker.nl
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mooiste foto’s

1_8 staand 46,25x132,5mm.indd   11_8 staand 46,25x132,5mm.indd   1 25-08-2023   07:1225-08-2023   07:12

Herken je dit? Je voelt je moe, piekert veel en merkt dat wat je leuk
vind je zelfs te veel energie kost. Als je ditgeen aandacht geeft, kun je

steeds verder uitgeput raken tot je zelfs helemaal opgebrand bent
omdat het evenwicht zoek is.

Mariska Korte

JOUW WEER TERUG IN

Hoe fijn zou het zijn als je met volle aandacht weer ontspannen bent
en weet/voelt wat voor jou de juiste energie geeft!!

Wil jij weten waar jouw energie geblokkeerd wordt? Daar help ik je
graag bij tijdens een

TIJD VOOR ACTIE!

GRATIS energie scan!

Energetisch therapeut
Mindfulness trainer | Leefstijfcoach

EnergiepraktijkBalance.nl
0620359397

ENERGIE BALANS!

Maikel van Veen

06-52 66 88 51
Martin van Veen

06-22 90 70 31

Roelofarendsveen

www.mmvanveenschilderwerken.nl

Geen enkele klus 
een probleem  

voor de gebroeders 
van Veen

Maikel van Veen

06-52 66 88 51
Martin van Veen

06-22 90 70 31

Roelofarendsveen

www.mmvanveenschilderwerken.nl

Maikel van Veen

06-52 66 88 51
Martin van Veen

06-22 90 70 31

Roelofarendsveen

www.mmvanveenschilderwerken.nl

Jouw advertentie ook 
in Hier! in de regio?

Vraag Elsbeth Haasdijk 
naar de 

mogelijkheden

Bel: 071 33 111 19 
of mail adverteren@

hierinderegio.nl
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Ode aan de zonnebloem

In ieder nummer van Hier! in de regio een bijzondere foto van Miranda Castelein
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Tekst: Gijs Korevaar Beeld: Miranda Castelein

Hier!
In Hier! en Daar!  staan steeds 
twee families centraal. De 
ene familie koos ervoor te 
vertrekken, de andere 
kwam hier in Kaag en 
Braassem wonen.

Cathy Goeman  
verhuisde een aantal 
jaren geleden naar  
Roelofarendsveen en 
woont inmiddels in Rijp- 
wetering. En dat is niet de 
enige verhuizing: haar praktijk 
verhuist binnenkort naar een nieuwe 
locatie in de Veen.

Buiten hangt het bord: praktijk De Veilige Haven. Binnen is 
het nog niet zover. De verbouwing van wat ooit de puzzel-
winkel was tot praktijkruimte voor craniosacrale therapie  
is nog in volle gang. Nog een maand en dan moet alles 
klaar zijn voor de opening. Met een alternatieve behande-
ling helpt Cathy mensen met klachten die voortkomen uit 
stress en spanning. Ze volgde de opleiding fysiotherapie en 
breidde haar vakgebied verder uit. ‘Ik was geïnteresseerd 
in fysiotherapie, maar ook in psychologie. Daarom ben ik 
vervolgcursussen gaan doen om craniosacrale therapie te  
kunnen geven.’ 

Buitenbeentje
Ze verhuisde vanuit Stompwijk naar Roelofarendsveen. ‘Ik 
heb de vader van mijn kinderen leren kennen tijdens een 
schuurfeest, zoals die in dorpen worden gehouden. We zijn 
toen in de Veen gaan wonen. Zo’n anderhalf jaar geleden 
ben ik naar Rijpwetering gegaan. Hier is meer ruimte, er 
zijn meer weilanden. Wat mij trekt, is dat we nu een grote 
tuin hebben. Rijpwetering is voor mij eigenlijk een beetje 
als Stompwijk. Alleen hebben ze daar wel een supermarkt 

en hier is helemaal niets. 
Niet één winkel. Voor alle 

boodschappen moet ik naar 
Roelofarendsveen.’  

Hoelang zij ook in Kaag en 
Braassem woont, ze blijft ‘import’. 

‘Ik kan goed contacten leggen en 
praat makkelijk’, zegt ze lachend. Ze is 

eraan gewend een ‘buitenbeentje’ te zijn. ‘Men 
vindt mij al snel wat zweverig.’ 

Geen onbekend terrein
Kaag en Braassem is geen onbekend terrein voor Cathy. 
‘Mijn moeder komt uit Hoogmade en mijn vader uit Noot-
dorp. We zijn naar Stompwijk verhuisd waar mijn opa een 
eigen bedrijf had. Ik heb nog veel familie in Hoogmade en 
Oud Ade wonen.’ Wat haar is bevallen in haar nieuwe  
regio? De voorzieningen en winkels in Roelofarendsveen. 
‘En feesten kunnen ze hier wel, ja’, zegt zij over de kermis- 
week. ‘De gemeentelijke belasting zou wel wat lager  
mogen’, voegt zij er glimlachend aan toe.
Als Cathy begin september de deuren van haar praktijk 
opent, is er nog meer dan genoeg ruimte voor minstens 
één andere ondernemer. ‘In de opslag zijn meerdere 
ruimtes gemaakt voor kleine ondernemers met dezelf-
de holistische ideeën – de gedachte dat alles met elkaar 
samenhangt.’ 
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Daar!
Ken jij nog iemand die het leuk 

zou vinden om in deze rubriek 
te staan? Mail ons dan op 

info@hierinderegio.nl

zieningen vlak om de 
hoek. Dat mis ik hier wel.’ 

Wat zij  
natuurlijk ook mist zijn haar 

ouders in de buurt. ‘Even snel 
een bakkie doen is er niet meer 

bij.’ En de hechte club van acht 
vriendinnen ziet ze ook minder dan 

voorheen. ‘Ik zie ze natuurlijk nog wel. Ik wil 
niet zeggen elke week, maar dan toch zeker wel twee keer 

per maand. Ja, we spreken wel vaker in de Veen af dan hier. 
Het heen en weer rijden maak je snel eigen, dat je al gauw 
zegt: ik kom wel jullie kant op. Anders moeten zij met twee 
auto’s hierheen komen. Dat is nu natuurlijk even anders nu 
ik zwanger ben. Nu komen ze hiernaartoe. Bij mijn eerste 
kind ben ik bijna tot aan de bevalling heen en weer blijven 
rijden, maar dit keer niet. Dik een uur opgepropt in een 
auto, dat is niet meer te doen.’ 

Het is toch echt anders
Mist ze verder nog iets van vroeger? ‘Uiteraard de kermis. 
Het haventje en restaurants zoals Wagenaar of Poco Mas. 
Kroegjes, terrassen in de buurt waar je naartoe kunt fietsen 
om even wat te drinken. Leuke plekken genoeg. Dat is hier 
gewoon niet. Als je uit eten wilt gaan of een terrasje zoekt, 
moet je met de auto naar Zaltbommel of Den Bosch. En 
dat is toch echt anders.’

Een van de veel- 
gehoorde argumenten 
om de regio te verlaten 
is de liefde. Dat geldt ook 
voor Marissa Kinkel, die naar 
Gelderland verhuisde. 

‘Ik kom eigenlijk uit Nieuwe Wetering. 
Daar heb ik ook op school gezeten. Daarna 
ben ik naar Roelofarendsveen gegaan. Tot ik mijn partner 
ontmoette. Na een jaar verkering ben ik naar Herwijnen 
in Gelderland verhuisd. Hij had daar een eigen lasbedrijf 
en het was niet logisch voor hem om naar de Randstad te 
komen’, vertelt Marissa.
De 29-jarige Nieuwe Weteringse is op het moment van het 
interview hoogzwanger van haar tweede kindje. ‘Ik ben 
dit weekend uitgerekend. Ik hoopte stiekem dat de baby 
er al zou zijn, maar het zal nu in elk geval niet lang meer 
duren.’ Haar werk als adviseur arbeid en gezondheid bij de 
Arbodienst staat daarom even stil. Even geen dagelijkse 
bezoeken aan haar klanten, geen wekelijks bezoek aan het 
regiokantoor in Eindhoven. 

Echt anders
Inmiddels is zij met haar partner verhuisd naar een nog  
kleinere plaats in de buurt: Well. Daar heeft het stel een 
voormalig agrarisch bedrijf gekocht. Het vrijstaande huis 
gaan ze zelf opknappen en op het terrein is het bedrijf van 
haar partner gevestigd. ‘Als het goed is gaan we hier niet 
meer weg. Het is een plaats die maar iets groter is dan 
Nieuwe Wetering. In Roelofarendsveen waren alle voor-
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Tekst: Niko van Brussel Beeld: Jan Willem Ouwerkerk.
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Niet te weinig, wel te duur
2.270 nieuwbouwwoningen staan er op de planning. Als daar-
van dertig procent afvalt, en die kans is reëel, dan staan er 
over zeven jaar 1.580 nieuwe woningen. Dat is precies genoeg 
blijkt uit het rapport van In.Fact.Research dat in opdracht 
van de gemeente is opgesteld. Het zijn flink wat woningen. Of 
dat haalbaar is? Daar maakt Dolf Kistemaker zich niet zo’n 
zorgen over. Hij en collega-wethouder Yvonne Peters ‘staan 
aan de lat’ om die aantallen te realiseren. Zijn zorg is vooral of 
er betaalbare woningen gebouwd gaan worden. Want wie kan 
er nog een huis kopen dat meer dan vier ton kost? Of een huis 
huren voor meer dan 1.200 euro per maand? Plekken waar 
gebouwd kan worden, vooral in het Braassemerland in  
Roelofarendsveen, maar ook in de Grietpolder in Leimuiden 
zijn er voorlopig wel voldoende. Ook in Nieuwe Wetering, 
Rijnsaterwoude en Woubrugge wordt en gaat de komende 
jaren gebouwd worden. ‘Waar het vooral om gaat is dat er 
betaalbare woningen beschikbaar komen. Dat is nog niet zo 
eenvoudig blijkt ook uit het rapport. In de afgelopen jaren 
is er best veel gebouwd. Het streven bij alle nieuwbouw is 
om uiteindelijk te groeien naar dertig procent sociale huur-
woningen. Dat is geen enorme inhaalslag, we zitten nu op 
26 procent van de totale woningvoorraad. Maar we willen 
ook nog veertig procent betaalbare huur of koop realiseren. 
Bij de overige dertig procent gaat het om wat duurdere vrije 
sectorwoningen, maar daar maak ik me niet zo’n zorgen over. 
Die komen er wel.’

Wat is betaalbaar?
Of die betaalbare woningen er komen zal de toekomst leren. 
Kaag en Braassem doet het tot nu toe niet slecht. Hoe goed of 
slecht een gemeente het doet is natuurlijk maar hoe je het  

       nieuwe  
woningen: waar…  

en voor wie?
Nog veel moeilijke knopen door te hakken
Hoe komen starters aan een huis? En 
wat kan de gemeente daaraan doen? 
Tsja, heb je even? Het makkelijke 
antwoord is: gewoon volhouden, op een  
gegeven ogenblik lukt het wel. En die 
gemeente? Die doet ook haar best. Er 
wordt toch flink bijgebouwd. Het blijkt 
toch allemaal wat ingewikkelder. Het 
gaat niet alleen over starters, maar ook 
over senioren die misschien moeten 
nadenken over een verhuizing naar een 
appartement. Over huizen voor mensen 
die niet zelfstandig kunnen wonen en 
over ‘skaeve huusjes’. Zo begon een  
artikel in Hier! in september 2019. 
Het betrof een interview met toenmalig 
wethouder Floris Schoonderwoerd,  
inmiddels opgevolgd door Dolf Kiste- 
maker. We zijn nu drie jaar later.  
Woningbouw kreeg na de verkiezingen 
in 2022 prioriteit nummer één van de 
voltallige gemeenteraad. Burgemeester  
en wethouders gingen aan de slag 
met een opdracht. Wat is sindsdien ge-
beurd? Hier! zocht het uit, las drie rap-
porten en sprak met de nieuwe  
wethouder. 

2.270
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financieel haalbaar is en of er genoeg winstmarge overblijft 
voor de projectontwikkelaar en/of grondeigenaar. 

De (on)macht van de projectontwikkelaar
Een projectontwikkelaar of grondeigenaar die wil gaan  
bouwen is dus afhankelijk van de medewerking van de  
gemeente. Voor de duidelijkheid: het is dus niet zo dat de  
gemeente uit het niets allerlei eisen kan stellen. Daarvoor 
moet een wettelijke en juridische basis zijn. Daartegenover 
staat dat een ontwikkelaar geen grote, financiële risico’s wil 
lopen. In de nasleep van de bankencrisis zijn er heel wat 
bedrijven failliet gegaan en heeft ook de gemeente Kaag en 
Braassem een fors verlies geleden. Of er gebouwd wordt is 
dus vooral afhankelijk van de winst – of in elk geval geen 
verliesverwachting. En soms kan daardoor een stuk grond heel 
lang braak liggen. Een voorbeeld hiervan is het gebied van het 
gesloopte restaurant de Woelige Baren en de kerk Jacobus de 
Meerdere op de grens van Oude Wetering en Roelofarends-
veen. In 2013 is hierover al in Hier! geschreven; nog te lezen 
op www.aliekehoogenboom.nl en op de Facebook-pagina van 
Hier!. Het restaurant werd in 2002 verkocht aan een project-
ontwikkelaar. Daarna werd de kerk verkocht en gesloopt en 
alles bij elkaar ligt het terrein al bijna twintig jaar braak. In 
2022 is een plan ontwikkeld (zie www.braassemzicht.nl) waar-
aan de gemeente heeft meegewerkt. Een van de voorwaarden 
was dat er sociale koopwoningen zouden worden gereali-
seerd. De huizen zijn in de verkoop en de ‘goedkope’ sociale 
koopappartementen waren snel verkocht, maar bij de andere 
woningen duurde dat aanzienlijk langer. Een deel is eind juli 
nog niet verkocht. En juist die woningen met een prijs van 
4,5 ton tot bijna een miljoen maken de bouw in financieel 
opzicht mogelijk.

De (on)macht van de gemeente
Betaalbare huur- of koopwoningen bouwen is zo eenvoudig 
dus niet. In dat soort gevallen, waarin iedereen zich afvraagt 
waarom een terrein zo lang braak ligt ‘sta je als gemeente 
twee-nul achter’. ‘Het is dan ook zaak strakker in de wedstrijd 
te gaan zitten’, stelt Dolf. Veel bouwen is de ambitie van heel 
bestuurlijk Nederland, maar in de gemeente moet het  

bekijkt. Sinds 2017 zijn er veel koopwoningen gebouwd en, 
zeker vergeleken met bijvoorbeeld Oegstgeest en Noord-
wijk, ook veel sociale huurwoningen. Toch is dat te weinig. 
Niet alleen te weinig sociale huur, maar vooral ook te weinig 
woningen met een koopprijs onder de 355.000 euro. En als je 
dat niet kunt betalen, maar te veel verdient voor een sociale 
huurwoning, dan val je tussen wal en schip. Er worden ook 
te weinig woningen gebouwd met een ‘middeldure’ huurprijs 
tussen de 808,06 euro en 1.115,72 euro. Daar is volgens de 
onderzoekers de komende jaren veel behoefte aan. Maar… hoe 
doe je dat, betaalbare woningen bouwen?

De gemeente is geen bouwbedrijf
Die ‘goedkope’ huizen en appartementen bouw je niet zomaar 
even. De gemeente is geen bouwbedrijf en verkoopt of ver-
huurt ook geen huizen. Daarvoor is ze aangewezen op project-
ontwikkelaars, woningcorporaties en particuliere grond- en 
huiseigenaren. En niet te vergeten: dat wat ‘hogere, of collega-’ 
overheden, zoals de provincie en de regio, wel en niet willen 
en in beleidsdocumenten en verordeningen op papier hebben 
vastgelegd. Het klinkt saai, maar daardoor ontstaat wel een 
onderhandelingssituatie met de projectontwikkelaar of  
particuliere eigenaar. Dat is essentieel om de huizenbouw en 
de ruimtelijke ontwikkeling van een huis of dorp de gewenste  
kant op te sturen. Een eerste belangrijk document om te 
sturen is de omgevingsvisie, waarvan het wonen-hoofdstuk dit 
najaar wordt bijgesteld. Om te sturen zijn nog veel meer  
beleidsdocumenten en contracten nodig1. Ook zijn er in-
spraak-, bezwaar- en beroepsprocedures. Pas als de  
omgevingsvergunning is verleend en definitief is kan de bouw 
beginnen. Veel papierwerk dat echt ergens over gaat; het moet 
juridisch kloppen. Ook mensen met een laag inkomen en 
mensen die om een of andere reden in de problemen zijn  
gekomen hebben recht op een woning. Bovendien gaat het 
niet alleen over bouw van betaalbare woningen, maar gaat het 
ook over toevoerwegen, fiets en voetpaden, parkeerplaatsen, 
het riool, openbaar groen en andere nutsvoorzieningen. De 
aanleg daarvan is mede voor rekening van de project- 
ontwikkelaar en daar moeten juridisch sluitende afspraken 
over worden gemaakt. Het is dan natuurlijk de vraag of het 
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niet alles is openbaar. Op 25 september is een vertrouwelijke 
sessie georganiseerd met de gemeenteraad om een ronde te 
maken langs de kernen en de potentiële locaties of uitbrei-
dingsrichtingen.’

Puzzel met stukjes die niet passen
Al met al is het een ingewikkelde puzzel. Of zoals de wet-
houder zegt: ‘Van alle kanten krijg ik stukjes aangereikt en die 
passen niet allemaal. Af en toe moet je de figuurzaag pakken en 
er een stukje afzagen.’ Hij praat dan ook liever over ‘ruimtelijke 
ontwikkeling’. Het BMC-rapport adviseerde een routekaart 
te ontwikkelen om die twintig tot dertig relevante beleids-
documenten voor projectontwikkeling in de juiste volgorde 
te zetten. Ook wordt geadviseerd vooraf te bepalen welke 
beleidsdoelen soepeler behandeld kunnen worden. Een voor-
beeld daarvan is groenontwikkeling. In de Leidraad Inrichting 
Openbare Ruimte (LIOR) wordt uitgegaan van een realisatie 
van 45 vierkante meter groen per woning. Dat zou betekenen 
dat, als er in 2030 1.580 woningen zijn bijgebouwd, er ook bijna 
zeven hectare groen is aangelegd. Dat is een oppervlakte van 
veertien voetbalvelden. En dan hebben we het nog niet over 
parkeerruimte en nieuw te bouwen scholen, de infrastructuur 
voor het Braassemerland en de participatie over al die locaties. 
Dat wordt de derde grote uitdaging voor het college en de 
gemeenteraad: Want wat is ‘goede’ ruimtelijke ordening? Er zijn 
nog veel moeilijke knopen door te hakken. Wordt vervolgd.

gebeuren. Dolf staat voortdurend, aangespoord door de ge-
meenteraad, ‘met de poten in de klei’. Echt vuile schoenen zal 
hij er niet van krijgen, want het betekent vooral onderzoeken 
laten opstellen, rapporten lezen, overleggen en onderhandelen 
in de regio en lobbyen in de provincie en niet te vergeten de 
gemeenteraad informeren en besluiten voorbereiden. Zo is 
kort voor de zomervakantie de Regionale Woonagenda van 
regio Holland Rijnland vastgesteld. Kaag en Braassem is lid 
van die regio met Leiden, Alphen aan den Rijn en Katwijk als 
‘grote’ gemeenten. Alle gemeenteraden zijn akkoord gegaan 
met afspraken over hoeveel in welke gemeente en voor wie 
er gebouwd mag worden. Kaag en Braassem zit met Alphen 
en Nieuwkoop in de subregio Oost. In het plan zijn 9.500 
tot 11.000 woningen beschreven. Maar bouwen buiten de 
bebouwde kom lijkt de komende jaren verder taboe te blijven. 
De stedelijke as van Leiden tot Katwijk – de subregio West 
– wordt verder ontwikkeld met maximaal 15.500 woningen. 
Daarbuiten zijn de mogelijkheden met uitzondering van de 
Gnephoek in Alphen zeer beperkt. En dat is niet goed voor de 
leefbaarheid van de kleinere kernen.
 
Kleiner, hoger en dichter op elkaar
Als het niet aan de dorpsranden kan dan moet het erbinnen. 
Dat kan door op bestaande locaties woningen toe te voegen. 
Juist daar is behoefte aan kleinere woningen voor jongeren, 
starters en senioren. In een rapport van adviesbureau BMC 
over het versnellen van woningbouw, heeft de gemeente  
onder andere laten uitzoeken waar dat zou kunnen. Dolf: ‘We 
hebben niet stilgezeten. We zijn op allerlei terreinen druk 
bezig geweest en dat heeft geleid tot goede inventarisaties van 
potentiële bouwlocaties. We hebben ons goed voorbereid 
op de discussie met de provincie, maar die huizen staan er 
morgen natuurlijk niet. Betaalbare woningen bouwen is de 
eerste uitdaging, maar het bouwen aan en over de randen  
en bebouwde kom is de tweede. Daarvoor is toestemming 
nodig van de provincie. Zo loopt er nu een discussie met de 
provincie over een mogelijke bouwlocatie uit het BMC- 
rapport: ‘Buitenweg Straathof’ in Rijpwetering, grenzend aan 
de bestaande woningwijk en het Hertogspark en zullen ook 
andere mogelijkheden onderzocht worden2. Wat dat betreft: 

‘Het streven bij alle nieuwbouw is  
om uiteindelijk te groeien naar dertig procent 
sociale huurwoningen’

1 Het gaat onder meer om de 

volgende beleidsdocumenten: 

Omgevingsvisie, Prestatie-

afspraken met Huurdersor-

ganisatie, Woningcorporatie, 

Vereveningsfonds, Opstellen 

anterieure overeenkomsten 

met ontwikkelende partijen, 

Opstellen Bestemmingsplan/ 

Omgevingsplan/ Exploita-

tieplan, Doelgroepenveror-

dening, huisvestingsveror-

dening/ Nota grondbeleid/ 

Omgevingsvergunning.

2 Genoemd voor verdichting 

worden: Rijpwetering: Buiten- 

weg Straathof. Leimuiden: 

Connexxion-terrein, Tuinderij 

66, Dorpshart Zuid. Oude 

Wetering: Scholencluster, Dirk 

van den Broek-locatie, vereni-

gingenlocatie. Woubrugge: 

herontwikkeling deellocatie 

Nolina. Rijnsaterwoude: 

inbreilocatie bij Suyderbon. 

Nieuwe Wetering: Oostzijde.
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Tekst: Syb van Ruiten Beeld: Privé

 

Al bijna vijfentwintig jaar is de groep 
van familie Klein een van de vaste deel-
nemers van het corso. Vernoemd naar 
de ouders en familie van Roland Klein, 
inmiddels is het meer een vrienden-
groep geworden. ‘Ik denk dat er nog 
maar een aantal familieleden in zitten. 
De rest zijn allemaal vrienden’, vertelt 
Roland. ‘We zijn ongeveer met dertig 
mensen en kennen elkaar heel goed. Ik 
doe het zeker niet alleen.’ 
Familie Klein staat bekend om de grote 
karren en nog grootsere acts. Hoe 
krijgen ze dat in een paar weken voor 
elkaar? ‘Iedereen weet precies wat-ie 
moet doen: de een is van de kleding en 
de ander van de dansjes. Het is zo leuk, 
je bent lekker bezig met elkaar en de 
sfeer is goed. En je werkt natuurlijk ook 
ergens naartoe. Dat is de kracht van 
onze groep.’

Jarenlange ervaring
Het bloemencorso is in eerste instantie 
voor de jeugd, dus is het traditie dat 
naast alle versierde fietsen, skelters 

en kleine karren, ook de scholen en 
sportverenigingen meedoen. Daarom is 
ook voetbalclub EMM van de partij. Aad 
van der Meer is gepensioneerd, maar 
zet zich al ruim veertig jaar in voor de 
corsokar. ‘Ik ben begonnen voor de  
basisschool van onze kinderen, die 
vroeg of ik kon helpen. Later ben ik 
dat gaan doen bij de voetbal, toen nog 
Alkmania’, vertelt Aad. Uit zijn persoon-
lijke archief laat hij foto’s zien van jaren 
geleden. Aad bouwde voor school een 
corsokar met een Disney-thema. ‘Bij 
de voetbal is de onderwerpkeuze wat 
minder vrij. Het moet toch over voetbal 
gaan’, lacht hij. Door zijn jarenlange er-
varing heeft hij veel handige connecties. 
‘De oases voor het bloemsteken halen 
we bij het bloemencorso uit Rijnsburg 
en de kar van autobedrijf Straathof. Er is 
niet veel budget, dus daar moet je het 
mee doen.’

Nog één keer
Net als Aad, begon ook het corso-avon-
tuur van vriendengroep de Koekwauzen 

bij de scholen. Veel van hun kinde-
ren zaten vrijwel dezelfde jaren op 
basisschool de Schakel. Vriendinnen 
Liesbeth van der Geest en Annemarie 
Rotteveel vertellen hoe dat ging: ‘Ik heb 
ruim tien jaar voor school gebouwd. We 
werden er als groep steeds beter in, dus 
werden de karren steeds fantastischer. 
Op een gegeven moment waren onze 
kinderen van school, maar we wilden 
toch door, nog één keer!’ De eerste 
keer dat de groep meedeed zonder de 
school, wilden ze uitpakken: ‘We wilden 
laten zien wat we konden’, vertelt 
Liesbeth. Ze bouwden een kar met een 
heksenthema. Die viel zo in de smaak, 
dat de groep ervandoor ging met de 
wisselbeker én de publieksprijs. ‘Toen 
konden we natuurlijk niet stoppen’, 
aldus Liesbeth. Intussen doet de groep 
al jaren mee.
Voor de vriendengroep van Mike van 
Berkel is het corso vaste prik. ‘We 
deden al mee toen we vijftien waren’, 
vertelt hij. De groep noemt zichzelf ‘de 
polderboys’, al wonen een aantal van de 

Van uitgebreide act tot versierde fiets: het jeugdbloemen-
corso in Roelofarendsveen kent jaarlijks in september veel 
verschillende deelnemers. Schoolklassen, sportverenigingen  
en vriendengroepen zorgen ervoor dat de optocht het 
hoogtepunt van de kermisweek wordt genoemd. Wat drijft 
de deelnemers elk jaar weer mee te doen?

‘ Het corso maak je 
met z’n allen’
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13vrienden, die inmiddels rond de dertig 
zijn, niet meer in de polder. ‘De groep 
versplintert helaas een beetje. Een 
vriend woont in IJsland. Een aantal van 
hen is in verwachting of is net ouder 
geworden. Dat heb je natuurlijk op deze 
leeftijd.’ Het was daarom nog spannend 
of er genoeg animo zou zijn voor een 
corsokar dit jaar. De groep zocht con-
tact met een andere vriendengroep, die 
tegen hetzelfde probleem aanliep. ‘We 
gaan nu samen met hen een kar bou-
wen. Ze hebben veel ervaring met grote 
karren en hebben altijd leuke ideeën. Ik 
heb er vertrouwen in’, lacht Mike.

Met z’n allen
Het is elk jaar nog maar de vraag hoe-
veel karren en groepen meedoen aan 
het corso. Maar dat een kar van Aad van 
der Meer meerijdt is een zekerheidje. 
‘Ik doe het graag, al jaren. Maar er gaat 
veel tijd in zitten’, vertelt hij. Door zijn 
coördinerende rol is hij bijna een maand 
kwijt om alles te regelen. ‘Ik probeer 
steeds een beetje minder te doen. Maar 
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er komen helaas weinig vrijwilligers bij 
die komen helpen. Het zou fijn zijn als 
er nieuwe jonge aanwas bij komt. Het 
is zo leuk om te doen.’ Mike kan dat 
beamen: ‘Het wisselt. Soms staat bij 
het opstellen op zaterdagochtend het 
hele Zuideinde vol met karren. Andere 
keren is dat minder. Voor ons wordt het 
ook steeds lastiger. Ik hoop dat jonge 
vriendengroepen het gaan oppakken. 
Het is superleuk om zo met elkaar bezig 
te zijn. Het is natuurlijk fantastisch dat 
kleine jochies met hun skelter meerij-
den, maar het is pas echt leuk als er veel 
grote karren zijn. Je maakt het corso 
met z’n allen.’

De leukst mogelijke kar
Tussen de corsobouwers is concurren-
tie, maar het is vooral gezellig. ‘We heb-
ben een beetje strijd onderling, maar 
dat maakt het alleen maar superleuk. 
Het is het mooiste om de wisselbeker te 
pakken’, vertelt Mike. Vorig jaar grepen 
ze mis. ‘Dat was jammer, maar dan 
hebben we het weer leuk geprobeerd. 
Het is voor ons ook geen drijfveer, je 
maakt de kar voor het publiek. De och-
tend van het corso zien we wat de rest 
heeft gebouwd en kijken we onze ogen 
uit. Zo doen we inspiratie op om de kar 
volgende keer nog beter te maken.’
De Koekwauzen vinden de beker niet zo 
belangrijk. ‘Daar doen we het niet voor. 
We bouwen gewoon de leukst mogelij-
ke kar. ‘Leukste met kinderen’ hebben 
we al eens gehad. Of de ‘Leukste met 

schmink’, al was er toen niemand 
geschminkt’, lacht Annemarie. ‘Dat is 
bij ons een beetje een grapje onderling. 
Roland en zijn groep doen het vooral 
voor de publieksprijs en die hadden ze 
vorig jaar te pakken. ‘Je doet het voor 
het publiek. Dus de publieksprijs vinden 
we belangrijker. Als je hem krijgt, heb je 
hem ook verdiend, denk ik. Dan heb je 
het echt goed gedaan.’ 

Nieuwe plannen
Alle corsokarren beginnen natuurlijk 
met een goed idee. Bij de Koekwauzen 
begint de voorbereiding zelfs al voordat 
de vorige kar is afgebroken. ‘Als we 
bezig zijn, ontstaat eigenlijk vaak al het 
idee voor volgend jaar’, vertelt Liesbeth. 
‘Meestal in november hebben we al een 
keer een avondje om terug te kijken. 
En we geven meteen een klap op het 
volgende thema.’ 
Bij de andere groepen gaat dat wel 
anders. De groep van Mike vergadert 
eind augustus voor het eerst. Één jaar 

deed de groep niet mee. ‘We kwamen 
toen niet op het juiste plan, dus sloe-
gen we een jaar over. Het jaar daarop 
moesten we echt met een supergoed 
plan komen, dachten we toen langs de 
lijn. We vonden het maar niks’, vertelt 
Mike lachend. ‘Nu sturen we al wat 
onderwerpen heen en weer en bepalen 
we met een klein groepje wat het gaat 
worden. En zo’n kar wordt dan gaande-
weg steeds beter.’
De familie Klein begint ook pas een 
paar weken van tevoren. ‘Daarvoor zit 
iedereen nog in de vakantiestemming, 
dus heeft het geen zin om erover na 
te denken’, legt Roland uit. De groep 
heeft zelfs na al die jaren nog ideeën 
op de plank liggen. ‘Dan gaan we met 
een klein groepje brainstormen. We 
proberen elkaar van onze ideeën te 
overtuigen.’ Familie Klein doet meestal 
niks met politiek of actualiteit. Maar 
wat precies het idee is, houdt iedereen 
tot de derde zaterdag van september 
hartstikke geheim. 

‘Het is zo leuk, 

 je bent lekker bezig 

met elkaar en  

de sfeer is goed’
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Tekst: Stichting Blauwe Zone Kaag en Braassem Beeld: Miranda Castelein

Meer groen
Toen in 2021 de eerste gesprekken over 
de eerste Blauwe Zone in Randstad 
werden gevoerd, werd al snel duide-
lijk dat er in deze leefomgeving vooral 
behoefte is aan meer (recreatief) groen. 
Ook uit een enquête, gehouden door 
de gemeente, kwam naar voren dat 
tachtig procent van de inwoners  
behoefte heeft aan mogelijkheden 
om te wandelen en te recreëren in (de 
buurt van) hun woonplaats. In Zuid- 
Holland behoort Kaag en Braassem tot 
de gemeenten met het kleinste aantal  
bomen per inwoner (2,7) en landelijk 
met 2,2 procent tot de gemeente met 
de kleinste relatieve hoeveelheid opper- 
vlakte groen. Een van de speerpunten 
van Stichting Blauwe Zone Kaag en 
Braassem is dan ook: het creëren van 
een gezonde, groene en gelukkige 
leefomgeving.

Plan voor de toekomst
Om hiermee aan de slag te gaan is 
vorig jaar een landschapsteam gestart. 

Het team voerde gesprekken met  
betrokken organisaties die zich bezig-
houden met de openbare ruimte. Een 
eerste inzicht? Alle betrokkenen zetten 
zich met veel tijd en energie in op  
specifieke deelgebieden van de open-
bare ruimte. Maar doen dat zonder 
overkoepelende visie of plan voor de 
toekomst en toekomstige generaties. 
Daarnaast legt de overheid (zowel 
provinciaal, landelijk als Europees) 
meer verplichtingen op aan gebruikers 
van de schaarser wordende groene 
leefruimte. Om tot toekomstbestendig 
gebruik van de openbare leefruimte 
te komen is het daarom belangrijk om 
een landschapsarchitectuur-plan op te 
stellen. Hierin kunnen richtlijnen wor-
den vastgelegd om aanpassingen van 
activiteiten te toetsen, zodat gewenste 
invulling van de ruimte mogelijk blijft.

Groene knooppunten
Het landschapsarchitectuur-plan 
beschrijft ook de wens om groene 
verbindingen tussen de verschillen-

de dorpskernen te realiseren die ook 
gebruikt kunnen worden als wandel- en 
recreatiepaden. Hierdoor kunnen al 
aanwezige voorzieningen aan elkaar  
gekoppeld worden tot groene knoop-
punten. Dit kan op verschillende  
manieren, zoals door aankoop van 
hiertoe geëigende percelen grond, 
het verkrijgen van gebruiksrechten op 
gronden en het in samenwerking met 
grondbezitters komen tot afspraken 
voor het mogen betreden van aan-
wezige of nog te vormen paden in 
samenwerking met de gemeente. 

Coöperatie Blauw Groen 
Samen Doen 
Om deze doelstellingen te kunnen  
realiseren heeft Stichting Blauwe Zone 
Kaag en Braassem onlangs een  
‘landcoöperatie’ opgericht: Coöperatie 
Blauw Groen Samen Doen. Hiermee 
kunnen rechtsgeldig zaken worden 
aangekocht en overeenkomsten met 
eigenaren worden aangegaan. Daar-
naast kunnen er subsidies worden 

Stichting Blauwe Zone Kaag en Braassem zet zich in 
voor een groenere en gezondere gemeente. Met allerlei 
activiteiten stimuleert de stichting een gezonde leefstijl 
in een gezonde omgeving. Een update! 

Blauwe Zone  
Kaag en Braassem 
zit niet stil
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aangevraagd en kan er samengewerkt 
worden met onder andere lokale 
boeren om tot een voor hen rendabele 
herinvulling van het gebruik van hun 
gronden te komen door ook recreatieve 
diensten te kunnen gaan aanbieden. 
Ook hebben CO2-compensatiefondsen 
al interesse in samenwerking getoond 
om lokaal extra bomen te planten 
en het onderhoud ervan mede te 
fi nancieren.

Word lid van de 
coöperatie
Iedereen – zowel particulier als 
ondernemer – kan lid worden van de 
Coöperatie Blauw Groen Samen Doen 
en meehelpen. Zo worden er mogelijk 
certifi caten uitgegeven om de aankoop 
van grond te fi nancieren en kunnen 
bedrijven grond adopteren en mee-
helpen vergroenen door bomen en 
struiken te planten, en mee te doen 
met de jaarlijkse vrijwilligersdagen 
waarop het groen wordt onderhouden. 
De coöperatie staat daarnaast open 

voor donaties en legaten. Meer weten 
of aanmelden? 
Mail naar cooperatie@blauwezone-
kaagenbraassem.nl of kijk op 
www.blauwgroensamendoen.nl.

Activiteitenagenda

• 26 september
Leefstijlprogramma: In 100 dagen Gezond, Energiek en Gelukkig• 30 september

Moestuinworkshop 
• 14 oktober
Kookworkshop bij Boerderij 
Rotteveel
• 15 oktober
Zomergasten met Bob de Jong
      
Doe je mee? Kijk voor meer 
informatie op www.blauwe
zonekaagenbraassem.nl
en meld je aan via 
info@blauwezone.life

Het bestuur van de coöperatie v.l.n.r: Maarten Klein (secretaris), 
Kees Uitdenboogaart (voorzitter), Richard de Jeu (penningmeester)

José Hoogeveen (Blauwe Zone) en Paul Hogenboom 
(Holex Flower) zetten de handtekening.

Blij met sponsoren

Stichting Blauwe Zone Kaag en Braassem wordt 
gesteund door diverse sponsoren die vertrouwen hebben 

in de doelstellingen en activiteiten van de stichting. Holex Flower uit Aalsmeer 
heeft voor vijf jaar steun toegezegd om de basis van de doelstellingen te kunnen 
realiseren. Het bedrijf onderschrijft de Blauwe Zone-missie om de leefomgeving 
groener en gezonder te maken en wil graag investeren in dit lokale initiatief. 
De stichting is hier heel dankbaar voor, net als voor giften van Di-Oomen, 
gemeente Kaag en Braassem, Kerstmarkt IKC de Lei, Buurtfonds Postcodeloterij 
en Clubsupport Rabobank. 

H4-23 Blauwe zone_YH.indd   17H4-23 Blauwe zone_YH.indd   17 30-08-2023   10:3130-08-2023   10:31



18

Lekkers uit de regio
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Tekst: XXX Beeld: XXX

19
Ingrediënten 
500 gram aardappel 
in de schil
1 laurierblaadje
125 gram zuurkool 
(iets meer als je 
gepasteuriseerde 

(voor 2 personen)
zuurkool van de 
supermarkt neemt)
100 gram crème 
fraîche
100 gram oude 
boerenkaas

Aardappel-zuurkool- 
gratin

Schil de aardappels en snijd in gelijke blokjes 
van ongeveer 3x3 cm. Kook de aardappels gaar 
in ruim water met een snufje zout en het 
laurierblaadje. Verwarm de oven voor op 180°C.
Pureer de aardappels en meng met de crème 
fraîche tot een puree. Proef en voeg zout en 
peper toe naar smaak. Doe de helft van de 
puree in een ovenschaal en bedek deze vervol-
gens met de zuurkool. Bedek de zuurkool nu 
weer met de puree en dek het geheel af met 
de boerenkaas. Zet de gratin nu in de voorver-
warmde oven voor ongeveer 20 tot 25 minuten.

Dit recept wordt aangeboden door restaurant 
De Dyck uit Woubrugge. 
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Tekst: Alice Bakker Beeld: Miranda Castelein

Ze kopen een ‘uitdaging’, want het 
pand moet flink verbouwd worden. 

Daar zien ze geen problemen in. ‘Wij 
houden van klussen’, vertelt Mirka. ‘We 
zochten geen woning om er alleen maar 
in de tuin te gaan zitten.’ Robert vult 
aan: ‘We vonden de plek meteen fantas-
tisch. We hadden een klik met de vorige 
bewoonster en zij vertelde al het een en 
ander over de geschiedenis. We zagen  
direct dat we een plan moesten maken 
voor de verbouwing; we wilden zo veel 
mogelijk in de oude staat herstellen of 
restaureren.’ Het huis waar Robert en 
Mirka voor vallen staat aan de Pastoor 
van de Plaatstraat. Het is een Rijks- 
monument, dat ooit dienstdeed als  
pastorie. In 1846 wordt deze, naar ont-
werp van architect Molkenboer, gebouwd 
bij de zeventiende-eeuwse houten kerk 
aan de dijk van de Akkerslootpolder in 
Rijpwetering. De houten kerk was een 
zogenaamde schuilkerk die, zoals dat des-
tijds gebruikelijk was, enigszins verdekt 
neergezet was. De pastorie mocht echter 
in het zicht gebouwd worden, omdat er 
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21sinds 1846 meer vrijheid was, voor de 
rooms-katholieke kerk. Reden om in 
1860 aan de overkant van de straat op 
een prominentere plek een nieuwe kerk – 
de huidige Onze-Lieve-Vrouw-Geboorte-
kerk – en pastorie te bouwen. Het pand 
van de familie Menken is in totaal maar 
twaalf jaar in gebruik geweest als pasto-
rie. Sinds 1860 doet het dienst als woon-
huis en is het in particuliere handen. 

Kennis van zaken
Hugo van der Geest van Van der Geest 
Bouw in Oud Ade is al jaren een bekende 
van de familie en wordt als vanzelfspre-
kend bij het renovatieproject betrokken. 
Ook architect Marcel van Dijk is al 
eerder via Hugo bij de familie Menken 
geweest. Robert: ‘Zij hebben beiden veel 
kennis over het verbouwen en renoveren 
van monumenten en dachten van het 
begin af aan goed mee. Marcel is goed 
op de hoogte van wat kan en mag en 
wat niet. Eigenlijk was zijn eerste plan, 
op wat kleine aanpassingen na, direct 
raak. Alleen het ontwerp van een nieuw 

toegangshek bij de brug werd als te 
opzichtig beschouwd en gaat niet door.’ 
In het hoofdhuis ligt het accent van de 
renovatie vooral op de bovenverdieping. 
Zoals vaker gedaan werd in de jaren 
zeventig van de vorige eeuw was het daar 
een walhalla van aftimmeringen. ‘Alle 
originele balken zaten verstopt achter 
triplexplaten’, vertelt Hugo. ‘Toen we die 
weghaalden, vond ik het behoorlijk span-
nend. Stel dat de balken de tand des tijds 
niet overleefd hadden, we hadden geen 
idee. We troffen houtworm aan, maar 
dat is na behandeling onder controle. 
Verder waren alle balken nog in goede 
staat. Hier en daar was wel een rare hap 
uitgezaagd of weggehaald, maar dat is 
allemaal mooi hersteld. Ik kneep hem 
echt wel even, want wat doe je met zo’n 
plan als de verborgen balken niet meer 
dan brandhout waren?’ 

Vakkennis
Voor het ontwerp en de impressie maak-
te de architect gebruik van SketchUp, 
een computerprogramma waarmee in 3D 

kan worden getekend. Hugo: ‘Als je kijkt 
naar die impressie, dan zie je dat het er 
nu uitziet zoals hij het ontworpen heeft. 
Het klopt echt. Het is een bijzonder 
project. Hier kan onze renovatie- 
timmerman echt zijn vakkennis kwijt. 
Het is wel behoorlijk arbeidsintensief, 
heel iets anders dan nieuwbouw.’  
Beneden in het hoofdhuis wordt niet veel 
aangepast. De keuken is prima en hier 
zijn de hoge plafonds en de balken intact 
gebleven. ‘Het enige dat we aangepakt 
hebben, is de tuinkamer’, vertelt Mirka. 
‘Die was nog uit 1920, een donkere kamer 
met rolluiken en gipsplaten, een lelijk 
ding. Hij paste totaal niet bij de stijl van 
de woning. Marcel heeft een bouw- 
historisch onderzoek gedaan en was op 
de hoogte van de eisen. Hij ontwierp 
een prachtige nieuwe tuinkamer; het is 
nu een geïsoleerde ruimte met veel licht 
en uitzicht over de weilanden.’ Hugo: 
‘De tuinkamer is op verzoek van de 
monumentencommissie opgemetseld in 
kruisverband, hetzelfde metselverband 
als de hoofdwoning, zodat het dezelfde 

In 2021 gaan Robert en Mirka Menken op zoek 
naar een woning in de buurt van de Kagerplassen. 
Ze bezichtigen er twee: een in Roelofarendsveen 
en een in Rijpwetering. Voor die laatste vallen ze 
als een blok.

d’Oude Pastorije  
in ere hersteld
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22 uitstraling had.’ Om de ruimte aan de 
binnenkant bij de rest van de woning 
te betrekken, ging Mirka op zoek naar 
schuifdeuren die in de stijl van de 
woning passen. ‘Ik vond en-suitedeuren 
bij een handel in oude bouwmaterialen 
in Valkenburg. Ze moesten flink onder 
handen genomen worden maar dat is 
gelukt. Het voelt goed om zulke parels te 
vinden.’ Hugo: ‘We hebben de deuren in 

de muur verwerkt, zodat ze niet zicht-
baar zijn als ze openstaan.’ 

Verduurzamen
De woning was niet heel energiezuinig en 
dus was er een verduurzamingsslag nodig. 
Maar dan wel met behoud van bouw- 
historische elementen. De woonkamer is 

daarom voorzien van speciale isolerende 
ramen die eruitzien als enkelglas. Die 
passen in de sponningen en voldoen aan 
de detaillering van vroeger. Er waren 
voorzetramen in een aluminium profiel 
geplaatst. Deze deden het aangezicht 
van een monumentaal pand volgens 
de architect te niet. De ontsierende 
voorzetramen konden door het nieuwe, 
isolerende monumentenglas weg. Onder 

de dakpannen is isolatie aangebracht, 
wat de gelegenheid gaf een gescheurde 
zijwang van een van de dakkapellen te 
repareren. Zo konden de monumentale 
zinken losanges behouden blijven. Met 
elk detail is rekening gehouden, zelfs bij 
het achterhuis. Mirka vond namelijk niet 
alleen de mooie schuifdeuren bij de han-

del voor oude bouwmaterialen, ze tikte 
er ook een paar mooie stalramen  
op de kop. ‘Die worden geplaatst in het 
achterhuis, er was nauwelijks verschil  
in formaat met de oude ramen. Daar 
word ik blij van. Het wordt elke keer als 
ik hier ben mooier.’ Ten tijde van het 
interview is de renovatie van de woning 
zo goed als klaar. De steigers zijn net 
weggehaald en het is de bedoeling dat 
het hele project aan het eind van de  
zomer afgerond is. Hugo: ‘Wij weten 
waar we vandaan kwamen, daar zie je 
niet veel meer van terug.’

Inburgeren
Kaag en Braassem was niet onbekend 
voor de familie Menken. Veel familie 
woont in de buurt van Leiden en ze 
varen al jaren op de Kagerplassen. Ook 
Oud Ade was bij Robert als kleine jon-
gen al bekend terrein. ‘Mijn oma kwam 
uit Oud Ade. Als ze bij haar jeugdvrien-
din op bezoek wilde, reed mijn moeder 
haar ernaartoe. Ik weet nog dat ik dan 
meeging en stond te vissen aan de  

‘Wij weten waar we vandaan kwamen, 
daar zie je niet veel meer van terug’
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23Zwarteweg. Later bleek dat bij Hugo 
in de straat.’ Om kennis te maken hun 
nieuwe buurt, gingen Robert en Mirka  
direct nadat ze de woning in 2021 ge-
kocht hadden bij diverse straatgenoten 
langs. ‘Dat werd enorm op prijs gesteld’, 
vertelt Robert. ‘We voelden ons direct 
thuis hier.’ Mirka: ‘We hebben ook 
meegedaan aan de open tuinenroute; de 
vorige eigenaresse had veel liefde voor de 
tuin en dat is nog goed te zien. Er kwam 
veel familie van haar kijken.’ Logisch 
gevolg van het inburgeren was voor 
Robert en Mirka om aan te schuiven bij 
de barbecue tijdens de Middeleeuwse 
Feesten. ‘Het voelde goed om ons gezicht 
te laten zien en we zagen al veel beken-
den. We kregen een rondleiding over het 
terrein en werden gewezen op een van 
die katapulten, elke wijk had toen zijn 
eigen exemplaar gebouwd. Of we soms 
iets herkenden?’ Robert toont een foto 
en wijst naar de top van een katapult. 
‘Ze hadden de torentjes die van ons huis 
gesloopt waren hergebruikt, fantastisch.’ 

‘De oude dame gaat weer met haar tijd mee’
Een monument is een beschermd gebouw, waar je niet zomaar onherstelbaar 
aan mag sleutelen. Voor de restauratie van d’Oude Pastorije moest een plan 
ingediend worden bij de monumentencommissie van gemeente Kaag en Braas-
sem. Architect Marcel van Dijk noemt het een uitdaging om dan toch iets toe te 
voegen. ‘Je kunt het simpelweg in de oude staat terugbrengen, maar je kunt het 
ook extra gelaagdheid geven, een tijdlaagje met respect voor het monument. We 
hebben geen fotomodel van de oude dame gemaakt, maar ze gaat weer met de 
tijd mee. Er is een duurzaamheidsslag gemaakt met het monumentenglas – dat 
flinterdun is en nog beter isoleert dan glas in de meeste nieuwbouwwoningen – 
en met de aan de binnen- en buitenkant onzichtbare isolatie van het dak.’ 

Een pand met een verhaal
Marcel kijkt positief terug op de opdracht. De onderhandeling met gemeente 
Kaag en Braassem ging soepel, hij heeft weer ervaren hoe fijn het is om samen 
te werken met een dorps bouwbedrijf, maar bovenal is hij positief over de ruimte 
die hij kreeg van de opdrachtgever. ‘Het is voor de architect altijd fijn om klanten 
te hebben die weten wat ze willen. Ondanks het wensenpakket van de familie 
Menken kreeg ik de ruimte. Dat is voor mij nodig om mijn vak uit te oefenen.’ Een 
van de pronkstukken bij de woning is de nieuwe tuinkamer. ‘De oude kamer was 
een donker gebeuren. Nu kun je drie kanten op kijken, of eigenlijk vier, als je het 
dakraam meetelt. Je hebt er nu een maximaal buitengevoel met het mooiste uit-
zicht.’ Waar Marcel het meest trots op is? ‘Het totale beeld, dat het huis weer klaar 
is voor de volgende vijftig jaar. Elk pand heeft eisen en beperkingen, maar is zelf 
leidend. Je moet je als architect voegen naar wat het pand aangeeft. Het heeft 
een verhaal en wij hebben dat verhaal nog interessanter gemaakt.’
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Tekst: Sjaak Bouwmeester (bewerking artikel uit Alkmadders). Foto’s: archief Oud Alkemade.

 Hier! zoekt het uit

Zo kwamen de  
Oostenrijkse  
woningen in onze 
gemeente

De in Oostenrijk geprefabriceerde 
elementen werden in treinwagons op 
het station in Leiden afgeleverd en van 
daaruit naar de dorpen vervoerd. Het bouwen kon beginnen. 
In die tijd had men één jaar nodig om de bouw van de zestig 
woningen te realiseren. De schuurtjes bij de woningen werden 
gebouwd door Fa. J.L. Zoet & Zn uit Oude Wetering. Kees 
Zoet maakte de schuren vooraf in de werkplaats en zette ze 
vervolgens ter plaatse in elkaar.

Te luxe als noodwoning
De Oostenrijkse huizen werden vaak bestempeld als nood- 
woningen: ‘een voor bewoning bestemd gebouw of een deel 
van een bouwwerk, opgericht om op primitieve maar in ver-
band met de moraliteit en hygiëne nog toelaatbare wijze te 
voorzien in een naar verwachting tijdelijk, niet op enige  
andere aanvaardbare manier te ledigen tekort aan woonge-
legenheid’. De afschrijvingstermijn voor deze woningen was 
vijftig jaar. Maar door de kwaliteit, grootte en stedenbouw-
kundige ruimte waren de huizen veel te luxe om als echte 
noodwoning te worden gezien. 

Streng huurcontract
De woningen werden vooral toegewezen aan ambtenaren, 
politieagenten, onderwijzend personeel of mensen van de 
NEM (energiebedrijf). Bij het huren hoorde ook een huur-

In Nieuwe Wetering, Roelofarendsveen en op 
Kaag-eiland: in de regio staan zo’n zestig  
Oostenrijkse woningen. Met houten planken 
bekleedde huizen, afkomstig uit – de naam zeg het 
al – Oostenrijk. Maar hoe kwamen deze woningen 
eigenlijk in onze gemeente terecht?  

Vlak na de oorlog moest de woningnood snel verholpen 
worden. Het ministerie van Wederopbouw en Volkshuis-
vesting bestelde achthonderd houten prefab woningen bij 
een Oostenrijkse firma. De betaling voor deze woningen ging 
grotendeels in natura (groenten, vis, aardappelen en kolen), 
de rest in geld. Hoe deze huizen vervolgens in onze gemeen-
te zijn gekomen? Burgemeester Hoijnck van Papendrecht 
kreeg een tip: Philips in Eindhoven had nog huizen ‘over’. Na 
bezichtig ing en keuring door een aantal raadsleden en aanne-
mingsbedrijf Jansen uit Nieuw-Vennep, die de opdracht kreeg 
verstrekt, ging men over tot aankoop.

Een jaar lang bouwen
Omdat er in alle dorpen binnen de voormalige gemeente 
Alkemade een woningtekort was, werd besloten de huizen te 
verdelen over de diverse kernen. In Roelofarendsveen kwa-
men de huizen min of meer in een weiland met het idee dat 
de huizen tijdelijk waren en er hierdoor omringd waren met 
groen en speelgelegenheid voor de kinderen. 
Om de huizen te bouwen en bereikbaar te maken vanaf de 
Langeweg, werd er een betonnen brug aangelegd over de 
Ringvaart. Die ligt er nog steeds. Door regels over brand-
veiligheid en om te voorkomen dat brand zou overslaan van 
het ene naar het andere huis werden de woningen een stuk uit 
elkaar geplaatst en gebouwd in blokken van twee, drie of vier 
woningen. 

Kaag

Nieuwe Wetering nu
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Met dank aan Stichting Oud Alkemade
www.stichtingoudalkemade.nl

Tip! Neem eens een kijkje in het museum: Saskia 
van Uylenburchlaan 22 in Oude Wetering. Er is nu 
een leuke tentoonstelling met de titel ‘Daar komt 
de bruid’. Lees meer op pagina 30.

reglement waarin stond dat de woningen ‘bij de week’ werden 
verhuurd en bij dronkenschap of ander hinderlijk gedrag van 
een huurder of huisgenoten de huur onmiddellijk opgezegd 
kon worden en het betrokken gezin uit de woning gezet.

Brandveilig
In de periode na de oorlog was het in het algemeen nog zo dat 
huisvrouwen niet buiten de deur werkten en dus vrijwel altijd 
thuis waren. De vrouwen die dit wilden kregen een opleiding 
tot brandweervrouw. Een bordje op de gevel gaf aan dat er 
een brandkraan en een brandweervrouw aanwezig waren. Als 
er brand zou uitbreken konden de vrouwen de brandslangen, 
die in een kist in de voortuin bewaard werden, uitrollen en op 
de brandkraan. Of de huisvrouwen hier in actie zijn gekomen 
is niet bekend; er is nooit brand geweest in ‘onze’ Oostenrijk-
se woningen. 

Beschermd dorpsgezicht? 
Net als nu het geval is, stimuleerde het Rijk ook in de jaren 
zestig gemeenten en corporaties om huurders de mogelijkheid 
te bieden hun huurwoning te kopen. Van de zestig huurders 
van ‘onze’ Oostenrijkse woningen waren er zes die hun  
woning kochten: vijf in Roelofarendsveen en één op Kaag- 
eiland. Afhankelijk van het aantal meters grond varieerde de 
koopprijs van 10.000 tot 12.000 gulden (nu zo’n 5.000 euro). 
Mocht de nieuwe eigenaar de woning weer binnen tien jaar 

willen verkopen, dan moest deze eerst aan de gemeente wor-
den aangeboden. In de jaren tachtig werd het gemeentelijk 
woningbezit, waaronder de Oostenrijkse woningen, aan  
Woningbouwvereniging Alkemade overgedragen. Van de 
eerder verkochte huizen heeft de woningbouwvereniging de 
laatste jaren er weer drie van particulieren teruggekocht. De 
aankoopprijs lag wel een stuk hoger; zo rond de 200.000 euro. 
In 1985 werden de woningen gezien de hoge leeftijd onder-
zocht. De opties? Sloop, nieuwbouw of renovatie. Er werd 
gekozen voor levensduur verlengende renovatie. Met deze in-
grepen zouden de woningen zeker 25 jaar langer mee moeten  
kunnen gaan.
Dat de bewoners nog steeds blij zijn hun woning blijkt wel  
uit het feit dat er flinke protesten kwamen toen er sprake was 
van het slopen van de woningen: de Oostenrijkse woningen 
moesten blijven. En het liefst tot status ‘beschermd dorps-
gezicht’ worden benoemd zodat ze behouden blijven voor 
volgende generaties.

‘In die tijd had men één jaar nodig om de bouw  
van de zestig woningen te realiseren’

Roelofarendsveen
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Tekst: Alice Bakker Beeld: Miranda Castelein

Het geluk zat hem bij het inloten. 
Acht appartementen werden  

verloot en als inwoner van Nieuwe  
Wetering had je meer kans. Jelle woonde 
met zijn ouders aan de Regenboogweg, 
wat hem voorrang gaf op andere inschrij-
vers. ‘Alle acht de appartementen hadden 
in eerste instantie een Nieuwe Weterin-
ger als koper, tot er na een prijsstijging 
een persoon afhaakte.’

Heel volwassen
Project ’t Centrum was jarenlang in het 
nieuws voor de acht appartementen en 
twee-onder-een-kap uiteindelijk opgele-
verd werden. Wie googelt, vindt zelfs  
tekeningen van een architect uit 2014. 
Toch duurde het wel even – zelfs voor 
Eline en Jelle – voor het zover was dat 
er sleutels opgeleverd werden. ‘Decem-
ber 2020 werden we ingeloot, in januari 
tekenden we een intentieverklaring, 
in april 2021 het eerste koopcontract’, 
vertelt Eline. ‘Toen er een jaar later nog 

steeds niets gebeurd was, door gedoe met 
vergunningen en zo, verliep dat contract 
en moesten we een nieuwe ondertekenen.  
Helaas werden de woningen toen ook 
gelijk iets duurder, maar omdat er geen 
uitzicht was op iets anders, hebben we 
alsnog getekend.’ Een eigen huis, het 
voelt heel volwassen, beamen de twee. 
Eline: ‘Inrichten, boodschappen doen, 
schoonmaken, dozen verhuizen, adres-
wijzigingen sturen, er is zo veel om aan 
te wennen. De eerste nachten voelde 
het een beetje alsof we in een Center 
Parcs-huisje sliepen.’ Jelle: ‘We hebben 
nog duizend klusjes om te doen.’ Binnen 
de vriendenkring zijn ze niet de eersten 
die op zichzelf wonen, maar wel een 
van de eersten met een koopwoning. 
‘Iedereen was enthousiast voor ons en 
veel vrienden gingen zo af en toe mee om 
te kijken, toen er nog niet veel meer was 
dan een bouwtekening en later bouw-
plaats. Zodra de sleutel er was, boden 
ze zich aan voor allerlei klusjes. Dat was 

handig, want zo konden we voortvarend 
aan de slag.’ Dat gebeurde niet voor ze de 
verjaardag van Eline gevierd hadden.  
‘Op de avond na de oplevering hebben 
we al onze vrienden en familie uitge-
nodigd voor een taartje. Zo vierden we 
op het kale beton dat ik een jaar ouder 
geworden was.’

Duurzaam wonen
Voordeel van de vertraging in de bouw  
is misschien wel dat de woning veel 
duurzamer is gemaakt dan bij eerdere 
projecten. Jelle: ‘Het is niet zo dat we 
daar per se op gelet hebben, maar het be-
valt ons wel. Het is de bedoeling dat het 
qua energie straks zelfvoorzienend is, we  
hebben een warmtepomp en standaard 
lagen er drie zonnepanelen op; we 
hebben er vier bij laten leggen. Verder 
is er een recirculatie systeem en is het 
goed geïsoleerd. Dit huis is behoorlijk 
toekomstbestendig.’ Wat nog moet ge-
beuren, is de tuin. ‘Die is nu nog niet op-

Starters op de woningmarkt Eline van Muijden (25) 
en Jelle van Bemmelen (25) realiseren zich dat ze 
geluk hebben gehad toen ze ingeloot werden  
voor project ’t Centrum in Nieuwe Wetering.  
13 juli – op de verjaardag van Eline – kregen ze de 
sleutel van hun eigen appartement. 

‘Alsof we op vakan tie zijn’
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geleverd. We wachten op het achterpad 
dat de gemeente gaat aanleggen, daarna 
kan de schutting worden geplaatst. Die 
hebben we met zijn allen gekocht en 
staat al klaar.’ Het stel heeft wel ideeën; 
een poortdeur, tegels en een border met 
planten. ‘Misschien past er een palm-
boom in het midden’, grapt Jelle. Eline: 
‘En een hangmatje. Het lijkt me lekker 
als dat ook klaar is.’

Handgemaakte kaarsen
Eline en Jelle zijn blij met hun ‘nieuwe 
spulletjes’. Op het moment van het  
interview wordt er nog volop ingericht. 
De nieuwe voorraadkast komt die avond 
en het is nog wachten op de tv-kast. 
‘Omdat het in eerste instantie kleiner 
was dan we verwacht hadden, hebben  
we bewust gekozen voor ruimte- 
besparende oplossingen’, vertelt Eline. 
‘Neem deze koffiebar.’ Ze wijst een 
karretje aan waar een koffiezetapparaat 
en toebehoren op staat. ‘Het aanrecht 

is best klein, als 
dit daar dan ook 
nog op moet staan 
helemaal. Nu blijft 
het een beetje ruim-
telijk.’ 

Dubbele functie
Voor het serviesgoed koos 
het stel een mooie servieskast 
in de woonkamer en de voorraad 
boodschappen kan straks in de nieuwe 
voorraadkast. Eline: ‘Ik kan die ruimte 
in de keuken goed gebruiken. Niet alleen 
om te koken, ook voor mijn bedrijf.’ 
Naast dat Eline werkzaam is als peda-
gogisch medewerker bij een kinderdag-
verblijf in Leiden, is ze de eigenaar van 
Liene’s lichtjes. In de nieuwe keuken kan 
ze aan de slag met haar handgemaakte 
kaarsen van koolzaadwas. ‘In een pan-
netje water op het vuur smelt de was au 
bain-marie en daarna laat ik de kaarsen 
in een siliconenmal een nacht 

uit harden. Sinds ze bij Veenerick te koop 
zijn, moet ik flink aan de slag. Vooral de 
tulpenkaars doet het daar erg goed. Ik 
ben heel benieuwd hoe mijn nieuwste 
kaars gaat lopen.’ Om te vieren dat ze nu 
een echte woningbezitter is, heeft ze een 
mal aangeschaft van een huis.  
‘Met de Happy Home Candle vier ik dat 
ik verhuisd ben en ben gaan  
samenwonen. Ik denk dat deze kaars een 
superleuk cadeautje is voor een house-
warming.’

‘Alsof we op vakan tie zijn’
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Eigen muziekstudio
Ook Jelle heeft ruimte genoeg voor zijn 
bezigheden. Als muzikant en gitaar- 
docent heeft hij erg veel aan de extra 
slaapkamer die het appartement heeft. 
Jelle: ‘Waar anderen er een kantoor 
van maken, wordt het hier mijn eigen 
muziekstudio. Er staat een bureau, een 

piano en een synthesizer. Ik kan hier iets 
inspelen voor andere muzikanten en ik 
geef er mijn online muzieklessen.’ Bang 
voor geluidsoverlast zijn de twee niet. 
‘De muren zijn hartstikke dik. Van boren 
en andere verbouwingsgeluiden van de 
buren hadden we ook helemaal geen last. 
Misschien alleen als de ramen openstaan.’ 

Dat er weer muziek gemaakt wordt op 
de plek waar ooit het middelpunt van 
het dorp was, is misschien wel passend. 
Hoewel, herinneringen aan het oude 
Cultureel Centrum – het gebouw dat in 
1896 gebouwd werd als lagere school en 
op de plek van het nieuwbouwproject 
stond – hebben de twee eigenlijk niet. 

Jarenlang was hier het clubhuis van mu-
ziekvereniging Door Gunst Verkregen. 
Ook was er een bar, waar van alles  
georganiseerd werd; disco’s, biljartkam-
pioenschappen en bandjesavonden en 
er was zelfs judoles. Aan het Cultureel 
Centrum kwam in 2012 een einde, toen 
er voor de laatste keer Sinterklaas 

ontvangen werd. ‘We 
waren veertien, dat weet ik niet meer. 
We zaten allebei in Nieuwe Wetering op 
school’, vertelt Eline. ‘Niet dat we dat 
meteen wisten hoor, dat zagen we op de 
klassenfoto’s. Ik herinner me vaag dat we 
ooit met school in het Centrum geweest 
zijn.’ Jelle: ‘Het is al zo lang geleden 
platgegaan, dat is echt van voor mijn 
herinneringen. Ik ken het eigenlijk alleen 
van de foto’s.’

‘Ik kan die ruimte in de keuken  
goed gebruiken’
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Een plek waar ambitieuze, vrouwelijke ondernemers samen 
kunnen ondernemen, gebruikmakend van de variatie uit 
diverse werkvelden. Dat is het Business Sisters Center. ‘Groei, 
bloei en vooruitgang. Ambitieus en professioneel. Met daar-
bij alle faciliteiten die horen bij lekker en modern werken. 
In een fi jne, vrouwelijke omgeving. Dat is waar Business 
Sisters Center voor staat,’ legt Renate (rechts op de foto) uit. 
Ze is al twintig jaar eigenaresse van Dreadshop en kocht 
begin 2023 haar huidige bedrijfspand. Om zo uit te kunnen 
breiden, maar ook om volgende stappen te kunnen zetten 
met Business Sisters, een coachingsbedrijf dat ze runt met 
haar zus Daniëlle van der Werf (links op de foto).

Inspireren en versterken
Het Business Sisters Center biedt meer dan alleen fl exwerk-
plekken. Renate: ‘We willen onze competenties, ervaringen 
en ons netwerk delen. Zodat vrouwelijke zzp’ers daar 
optimaal gebruik van kunnen maken. Met als gezamenlijk 
doel om elkaar te inspireren en te versterken. En wat is er 
leuker dan sparren met andere ondernemers?’ Natuurlijk 
is er lekkere thee en goede koffi e, en zijn er verschillende 
zitplekken. ‘We hebben een fi jne werksfeer; het is een plek 
waar je graag bent.’ 
Het Business Sisters Center faciliteert daarnaast meerdere 
ruimtes om te reserveren. Om te ontmoeten, podcasts op te 
nemen of om de mooiste bedrijfsbeelden te schieten in de 
aanwezige fotostudio. ‘En heb jij een webshop waarmee je 
vooruit wilt en waarvoor je een magazijn zoekt?’, zo eindigt 
Renate. ‘Ook dan kun je aansluiten. Wij hebben nog ruimte 
over, inclusief inventaris en jaren aan ervaring.’

Samen onder nemen om 
elkaar te versterken
Omdat ze vroeger zelf maar wat graag 
in zo’n omgeving had willen werken, 
startte onderneemster Renate Meijnders 
eerder dit jaar het Business Sisters 
Center in Roelofarendsveen.

Business Sisters Center | De Lasso-Zuid 3F
Roelofarendsveen | www.businesssisters.nl | 

WIST JE DAT...
...ER BEHALVE TIPS VOOR CONCERTEN, TONEEL- EN FILMVOOR-
STELLINGEN, LEKKER UIT ETEN, WORKSHOPS OOK FIETS-, 
WANDEL- EN VAAR ROUTES IN DE HIER! IN DE REGIO-APP STAAN. 
EN JE TOEGANG HEBT TOT 
AL HET LOKALE NIEUWS 
UIT KAAG EN BRAASSEM. 
DUS MIS NIETS EN 
DOWNLOAD GRATIS
DE HIER! IN DE REGIO-APP  
MET DE QR-CODE!

Eropuit in de regio is altijd leuk. 
Vooral omdat er in Kaag en Braassem 

zoveel te beleven is. 
Tip: download voor een complete 

agenda de Hier! in de regio-app. Dan 
ben je altijd en overal op de hoogte.

Op st-app!
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Tekst: Alice Bakker

 Maak jij je 
 zorgen 

 over het 

klimaat?
Met KlimaatGesprekken gaan klimaat-
coaches Lia van Strien en Irma van Klink 
in gesprek met iedereen die klimaat-
vriendelijkere keuzes wil maken.

Het doel? Van ‘weten’ naar ‘doen’ 
gaan en stappen te zetten die bij de 
individuele deelnemer passen. Wie 
meedoet met de Klimaatgesprek-
ken gaat niet alleen aan de slag 
met zijn voetafdruk, maar ontdekt 
vooral ook hoeveel positieve invloed 
je kunt hebben. 

Actieve vorm van hoop
‘Klimaatverandering is een pittig 
onderwerp, de gesprekken bieden 
deelnemers nieuw perspectief’,  
vertelt Lia. ‘Als coaches bieden we 
oefeningen, spellen en gespreks-
technieken. Elke deelnemer beslist 
voor zichzelf welke stappen pas-
send en haalbaar zijn. Je zet een 
stap zo groot als kan en zo klein als 
nodig is om het vol te houden.  
Iedereen start op een ander punt. 
We schrijven geen oplossingen 
voor, we doen suggesties en den-
ken samen met de andere deel-
nemers met je mee.’ Irma: ‘Je kunt 

wijzen naar anderen, maar als je zelf 
in actie komt, vergroot je de kans 
dat datgene waarop je hoopt wer-
kelijkheid wordt. Het is een actieve 
vorm van hoop, na zes bijeenkom-
sten merk je dat je je toch lichter 
voelt. Er wordt veel gelachen en in 
een appgroep positieve dingen ge-
deeld of vragen aan elkaar gesteld. 
Door die steun wordt het leuk om 
met het klimaat bezig te zijn. Thuis, 
maar ook op je werk, bij de sport-
vereniging, op school of waar je 
maar komt.’ 

Het gesprek aangaan
Tanja van Klink heeft een eerdere 
reeks gevolgd, zij vertelt dat ze ge-
inspireerd raakte door de anderen 
en er vooral energie van kreeg. ‘Het 
is goed om te merken dat je er 
niet alleen voor staat, met gelijk-
gestemden durf je meer. Door de 
klimaatgesprekken zie ik in wat er 
allemaal anders kan. We zitten vast 

in de gewoontes van de consump-
tiemaatschappij. Om je heen zie 
je mensen maar kopen en kopen, 
terwijl dat voor mij niet goed voelt. 
Door de oefeningen wordt het 
makkelijker over dit soort gevoelige 
onderwerpen het gesprek aan te 
gaan.’ Irma: ‘Meedoen is heel laag-
drempelig, iedereen kan aanhaken. 
Het helpt je om ervoor uit te komen 
dat het klimaat belangrijk voor je is 
en waarom je bepaalde beslissin-
gen neemt.’ Lia: ‘Zeventig tot tach-
tig procent van Nederland maakt 
zich zorgen om het klimaat. Kom in 
actie, je hebt meer invloed dan je 
doorhebt.’

De workshopreeks start 29  
september in Oude Wetering. 
Overige data zijn 13 en 27 ok-
tober, 10 en 24 november en 8 
december, van 19.30 tot 21.45 uur. 
Deelname kost 45 euro.  
www.klimaatgesprekken.nl.

Lia van Strien Irma van Klink Tanja van Klink
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Tekst: Alice Bakker Beeld: Miranda Castelein

Sinds een jaar is Rick van Cleef adviseur  
ontwikkeling en strategisch beheerder groen 
voor gemeente Kaag en Braassem. Een van 
zijn werkgebieden is het beheer van groen  
op lange termijn. 

Met zijn groene 
hart probeert 

Rick iedereen te 
inspireren en vertelt hij 

 graag hoe belangrijk het is 
dat we ons voorbereiden op de gevolgen van klimaat- 
veranderingen. ‘Het gaat over onze gezamenlijke toekomst’, 
aldus Rick. ‘Voor de kinderen om in te spelen, voor de 
jongeren om in rond te hangen en voor de ouderen die op 
warme dagen graag de koelte opzoeken tussen groen.’

Klimaatadaptatie
Het klimaat verandert, daar kunnen we niet onderuit. We 
zien steeds vakere enorme piekbuien waardoor de  
straten blank staan en als het echt zo is dat de gemiddelde 
temperaturen in de toekomst tien graden hoger worden, 
zitten we daar met zijn allen mee. ‘Voor veel mensen is dit 
nog abstract, maar die hitte is echt een ding. Met minder 
tegels en meer groen kunnen we de gemeente ook in de 
toekomst leefbaar houden. De gemeente kan het tij niet 
alleen keren, inwoners moeten ook een steentje bijdragen. 
Daar ligt nog veel potentie, veel van het groen in Kaag  
en Braassem is immers in handen van agrariërs, bedrijven 
of particulieren.’ 

Vergroenen
Met acties als ‘Tegel eruit, plant erin’ en de deelname aan 
het NK Tegelwippen probeert Rick ervoor te zorgen dat 

iedereen op zijn eigen niveau meehelpt. ‘Zelfs die ene tegel 
uit je tuin halen is zinvol en een stapje in de goede richting. 
Alle tuinen bij elkaar opgeteld is een heleboel nieuw groen. 
Ook groenadoptie via het programma Groen en Doen  
begint aan te slaan. Er zijn nu vijftien inwoners die een 
stukje groen geadopteerd hebben en we nodigen iedereen 
uit mee te denken. Zodra iemand zich meldt met de opmer-
king dat er zo veel steen is voor zijn deur, proberen we sa-
men een plan te bedenken. Het is alleen maar goed als men 
betrokken is bij het groen in het eigen leefgebied.’

Biodiversiteit
Als er nieuwe stukken groen aangeplant worden, gebeurt 
dat zo inheems mogelijk, met lang bloeiende soorten in 
een goede bodem. Rick: ‘Zo kan het groen beter overleven. 
Bovendien is dat beter voor de biodiversiteit. In sommige 
wijken zijn nauwelijks kleine tuinvogels of insecten. Het is 
bewust dat we de bomen om en om knotten, zo blijft er een 
schuilmogelijkheid voor de vogels. Daarnaast proberen we 
zo ecologisch mogelijk te maaien. Graag leg ik ook daar het 
belang van uit. Waar de een vindt dat we nog steeds te veel 
maaien in het kader van de biodiversiteit, vindt de ander het 
lange gras vooral rommelig. Sowieso vind ik het lastig dat 
ook hier polarisatie is. Laten we elkaars kant op bewegen; de 
een heeft nu eenmaal groenere vingers dan de ander.’

Meer weten over Groen en Doen? Check dan  
www. kaagenbraassem.nl/groenendoen. 

Met groen voorbereiden 
op klimaatverandering

H4-23 Duurzaam klimaat biodiverse tuin_YH.indd   32H4-23 Duurzaam klimaat biodiverse tuin_YH.indd   32 31-08-2023   10:5331-08-2023   10:53



33

Voor Peter Schouten en Josephine de  
Loos in een nieuwbouwwoning in het 
Westend in Roelofarendsveen gingen  
wonen, verbleven ze doordeweeks vaak  
in het appartement van Josephine in 
Leiden en in het weekend in de Veense 
vakantiewoning van Peter. Bij de laatste 
woning was een flinke tuin en zelfs bij het 
appartement hadden ze veel groen. ‘We 
hebben een hekel aan al die betegelde 
tuinen, zo zonde.’ 

Nu hebben ze een paradijs op een paar vierkante 
meter. Elke meter is goed benut, met een prachtige 
border, een groene zitplek en zelfs een moestuin 

Tuinieren?  

  Geen werk!
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met kasje. Voor het pad is gekozen 
voor halfverharding met stapstenen, 
zodat je geen gruis aan je schoenen 
mee naar binnen neemt. ‘We heb-
ben bewust voor deze plek gekozen’, 
vertelt Josephine. ‘We kijken tegen 
de bestaande tuinen van het Westein-
de aan, waardoor het meteen al groen 
aanvoelde. Door de hoge bomen van onze 
achterburen hebben we veel vogels in de tuin. Al 
twee keer hebben we een nestje mezen gehad.’ 

Ontspannen rommelen
Om inspiratie op te doen voor het ontwerp  
gingen Peter en Josephine naar de Tuinen van 
Appeltern. ‘Daar zagen we een voorbeeldtuin 
die ons erg aansprak. Hiermee zijn we naar Visser 
Tuinen in Leimuiden gegaan en zij hebben het plan 
gemaakt en de grote lijnen aangelegd. De beplan-
ting hebben we zelf gedaan, op gevoel. Door veel 
tuinervaring hebben we dat wel ontwikkeld.’ Volgens 
Peter moet je tuinieren niet als werken zien. ‘Als ik ’s 
avonds thuiskom, loop ik altijd tien minuten de tuin 
in. Ik rommel een beetje en voel me direct ontspan-
nen. Als je dat consequent doet, houd je het bij.  
Verder in de week tuinieren we hooguit een uurtje. 
We hoeven er echt niet veel aan te doen, voor het 
werk hoef je het niet te laten.’ 
Het enige dat er nog te wensen is, is nog meer  
beplanting die insecten aantrekt. ‘Daar moeten we 
ons nog even in verdiepen. Vorig jaar waren er veel 
bijen en hadden we mooie bloesem in de appel-
boom. Dat is dit jaar iets minder. Betekent ook dat 
we dit jaar minder appels hebben.’

Tips van Peter
Ook de tuin in? Peter deelt aantal toptips met je:
•   Hang in de moestuin een cd op om te voorkomen 

dat vogels fruit opeten.
•   Leg in een emmer een oude banaan. Die 

zorgt voor goede mest voor onder andere 
tomaten.

•   Dek de onderkant van een klimplant af 
met oude dakpannen. Hierdoor wordt 
de stam niet te warm en verdampt het 
water aan de voet van de plant niet.
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Het najaar is het ideale 
aanplantseizoen!
In de afgelopen dertig jaar is de focus voor het planten geheel in het voorjaar komen te liggen en is het najaar als tuinseizoen naar de achtergrond verschoven. Dat is een gemiste kans, want het najaar is de ideale periode voor de aanplant en andere werkzaamheden in de tuin. 

Vergeten plantenseizoenDe hele maand oktober staat in het teken van het vergeten plantseizoen. In de herfst is de bodem nog relatief warm, maar ook vochtig. Daardoor kunnen je planten voor de winter goed wortelen en direct daarna in ‘slaapstand’ gaan. Wanneer het voorjaar aanbreekt, kan de groei direct beginnen en geniet je al snel van een groene en bloeiende tuin. Bovendien kent het najaar in tegenstelling tot het voorjaar zelden lange, droge periodes wat ervoor zorgt dat er minder gesproeid hoeft te worden om de nieuwe aanplant in leven te houden. Ook kent het najaar heerlijke nazomerdagen die zich uitstekend lenen om buiten lekker bezig te zijn. Genoeg reden om direct aan de slag te gaan met de najaarsaanplant! Voor meer tips: plantmee.nl
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SCAN MIJ VOOR MEER ROUTES

Roelofarendsveen – 
Aad Hogenboom

‘Er is mij gevraagd een foto te maken 
van plekje in Kaag en Braassem waar 
ik iets mee heb. Dat was niet al te 
moeilijk. De sluis bij Café de Haven 
bij zonsopkomst heb ik vele malen 

gefotografeerd. En overdag geniet ik 
daar regelmatig van een kopje koffi e en 

een tosti. Wat helaas steeds moeilijker 
gaat, is het is het fotograferen. Meneer 

Parkinson maakt het mij steeds lastiger om er vroeg 
uit te gaan. Twee keer per jaar is de zonsopkomst te zien vanaf 
bruggetje aan de Witte Singel . Het beste tijdstip voor een 
mooie foto is eind april en begin augustus. Een gratis tip voor 
anderen, zo ben ik dan ook wel weer.’
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Tekst: Syb van Ruiten Beeld: Miranda Castelein

 Hier! ontmoet:
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De twee kregen ze het duiven houden 
met de paplepel ingegoten. ‘Mijn vader 
deed het al, dus ik doe het nu al zestig 
jaar’, vertelt Anja. Nico kwam ermee in 
aanraking via zijn broer. ‘Met hem heb 
ik het een aantal jaren gedaan en werd ik 
lid van de lokale Postduivenvereniging 
De Witkop.’ Daar leerden Nico en Anja 
elkaar kennen. De liefde voor duiven 
hadden de twee dus al gemeen. Nico:  
‘Later trouwden we, en begonnen we 
hier’, vertelt Nico trots.
 
Luxe leventje
Ze timmerden een hok in de achtertuin, 
waar de duiven in luxe leven. ‘We maken 
het hok twee keer per dag schoon.’ Ze 
laten de verschillende soorten voer zien. 
Anja: ‘De pinda’s vinden ze het lekkerst, 
maar daar worden ze wel vet van.’ Voor 
de wedstrijden is het belangrijk dat de 
vogels gezond zijn. ‘Dan vliegen ze het 
snelst. ‘Ze komen steeds weer terug, 
omdat ze hier vanaf jongs af aan goed 
verzorgd worden en te eten krijgen.’
 
Alles voor de hobby
Nico vliegt met de mannetjes; de doffers, 

Anja houdt zich bezig met de duivinnen.  
Het uitzwaaien van de vogels vindt Anja 
een van de mooiste dingen aan de hobby. 
‘Ze gaan dan met een speciale vracht-
wagen naar Frankrijk.’ Nico vindt het 
nog mooier om ze zaterdagmiddag op te 
wachten. Daar blijft het stel voor thuis. 
‘We slaan er weleens een verjaardag voor 
over, maar dat vinden we niet erg. Dat 
je ze ziet thuiskomen is het mooiste van 
de sport’, vertelt Nico. Niet alle duiven 
keren terug van de lange vlucht. Op het 
formulier met de resultaten van afgelo-
pen week, is te zien dat er een duif nog 
niet thuis is. Nico: ‘Soms zijn ze gewoon 
wat later. Dat kan bijvoorbeeld doordat 
iemand ze onderweg voert, een roofvogel 
ze heeft gepakt of ze tegen een hoogspan-
ningsdraad zijn gevlogen. Meestal komen 
ze gewoon terug. Het hoort erbij.’
 
Een prijzenkast vol
Het is geen goedkopen hobby. Zo zaten 
er flinke kosten in het bouwen van het 
hok en de benodigde apparatuur. Boven-
dien zijn de ringen om de vogels mee te 
registreren en het voer ook niet goed-
koop. Voor de wedstrijden wordt voor 

elke duif vrachtgeld betaald. De duiven 
van Nico en Anja vallen ook af en toe in 
de prijzen. Vorig jaar mocht het stel nog 
een elektrische fiets in ontvangst nemen. 
Hoewel er in huis een volle prijzenkast 
staat, doen ze het daar niet voor. Anja: 
‘Zo fanatiek zijn we nu ook weer niet.’

Nog lang niet stoppen
Ook in de duivenhobby slaat de vergrij-
zing toe. Van de 52.000 leden die de  
Nationale Postduiven Organisatie 
twintig jaar geleden had, is nog maar een 
kwart over. Ook in Oude Wetering is er 
een daling in het ledenaantal te merken. 
Nico: ‘Er is bijna geen jonge aanwas. 
Vrijwel alle leden zijn boven de veertig.’ 
Ongeveer tien leden laten elke zaterdag 
hun duiven op. ‘Het zou leuk zijn als 
er meer leden bijkomen, ook om het 
bestuur te versterken.’ Zolang ze het nog 
kunnen, blijven Nico en Anja het allebei 
nog doen. ‘Het is vooral belangrijk dat 
we het hok nog in kunnen om het schoon 
te maken’, vertelt Anja. Nico: ‘Een van 
de duivenhouders bij de vereniging is 82. 
Dan kunnen wij het nog zeker twintig 
jaar doen.’

Het leven van Nico (62) en Anja Turk (60) uit Oude 
Wetering staat in het teken van duiven. Elk week 
worden honderden kilometers verderop hun  
duiven losgelaten, waarna het echtpaar ze thuis vol 
verwachting weer opwacht.

Duivenhouders Nico en Anja
‘We slaan weleens een  

verjaardag over om de duiven 
op te wachten’
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Nieuwe of duurzamere woning?  
Dit zijn de hypotheekmogelijkheden

Je huis is een plek waar je jarenlang wilt genieten. Door 
nu te investeren in duurzaamheid, zorg je voor een 
comfortabele en betaalbare woning. En bouw je mee aan 
een gezonde toekomst. “Nieuwbouwhuizen voldoen al  
aan de nieuwste duurzaamheidseisen”, stelt Lucienne 
van der Pol, financieel adviseur bij Rabobank. “Om de 
keus voor zo’n huis te stimuleren, bieden we dan ook 
verschillende kortingen op de hypotheekrente. Zo is er een 
betaalpakketkorting, duurzaamheidskorting en korting met 
de Rabo Groenhypotheek voor nieuwbouwhuizen met een 
Groenverklaring.”

Lagere lasten bij nieuwbouw
Op de korte termijn is de keus voor een nieuwbouwhuis 
niet altijd vanzelfsprekend. Zeker niet als het je eerste 
huis is, of als je koopbudget krap is. “De hoge kosten van 
dubbele woonlasten en een langlopend bouwdepot 
kunnen zo’n beslissing moeilijk maken”, legt Lucienne uit. 
“Een overbruggingshypotheek helpt dan, want je kunt 
zo de dubbele woonlasten meefinancieren. En over het 
bouwdepot van Rabobank krijg je een rentevergoeding, 
zodat je voor dit depot geen extra kosten hebt. Dat geeft 
net wat extra ruimte in deze lastige huizenmarkt.”

Verduurzamen is goed voor het milieu én helpt je geld te besparen. 
Rabobank zet daarom in op de duurzame woonambities van klanten. 
Twee van onze financieel adviseurs duurzaam wonen vertellen hoe 
verduurzaming en een hypotheek bij Rabobank samengaan. Voor 
nieuwbouw, je eerste, nieuwe of huidige huis.

15 x 5
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Slim lenen voor een nieuw huis
Ook als je een bestaande woning koopt, zijn er veel 
mogelijkheden voor je hypotheek. “Heb je bijvoorbeeld 
overwaarde op je huidige huis? Dan kun je voor je 
nieuwe huis je hypotheek ophogen en zo de kosten voor 
verduurzaming meefi nancieren”, vertelt Marco Kuijt, 
fi nancieel adviseur bij Rabobank. “En als het fi nancieel 
gunstig is om bij de koop je hypotheek over te sluiten, 
dan kun je in sommige gevallen profi teren van de 
duurzaamheidskorting. Net als kopers van de meeste 
nieuwbouwwoningen.”

Hulp bij het kopen van je eerste huis
Ook als je nieuw bent op de woningmarkt, zoeken onze 
adviseurs naar de beste oplossingen. “Met ‘Bieden met 
meer zekerheid’ maken we de koop van je eerste huis 
iets makkelijker”, vertelt Marco. “Wij geven je een online 
hypotheekverklaring waarin staat hoeveel je kunt lenen. 
Zo kun jij je onderscheiden van andere kopers en heb je net 
wat meer zekerheid. En wil je na de koop verduurzamen, 
dan is er bijvoorbeeld het Rabo Groendepot, speciaal 
voor energiebesparende maatregelen. Tegen gunstige 
voorwaarden leen je zo geld voor de verbouwing, met 
een looptijd van twee jaar. Dat geeft ruimte en tijd om te 
verduurzamen.”

Gunstig lenen voor je huidige huis
Wil je een bestaande woning verduurzamen, dan 
zoeken de adviseurs van Rabobank naar de beste 
oplossing. “Ook als het fi nancieel tegen zit. Mensen 
met een lager verzamelinkomen kunnen bijvoorbeeld 
een Energiebespaarlening tegen 0% rente aanvragen 
voor de verduurzaming van hun huis”, vertelt Marco 
Kuijt. “En we hebben het Rabo Groendepot, speciaal 
voor energiebesparende maatregelen. Tegen gunstige 
voorwaarden leen je zo geld voor de verbouwing, met 
een looptijd van twee jaar. Dat geeft ruimte en tijd 
om te verduurzamen.”

Alles halen uit je bestaande hypotheek
Heb je overwaarde op je huis? Dat biedt kansen om 
je hypotheek op te hogen en zo de verduurzaming 
te fi nancieren. “Je investeert dan de overwaarde 
in een duurzamer huis en brengt tegelijkertijd je 
energielasten omlaag”, legt Lucienne van der Pol uit. 
“Daarnaast kun je als je je hypotheek oversluit, profi teren 
van de duurzaamheidskorting. Net als kopers van 
nieuwbouwhuizen. Zo proberen we altijd een passende 
oplossing te vinden om woonambities werkelijkheid te 
maken.”

Duurzaam Wonen bij Rabobank
Woningen verduurzamen is essentieel voor een 
leefbare toekomst. En ieder huis kan energiezuinig 
zijn – nieuwbouw én bestaande bouw. Om bij te 
dragen aan de energietransitie én om de toegang 
tot de woningmarkt te vergroten, heeft Rabobank 
meer dan duizend fi nancieel adviseurs duurzaam 
wonen die je kunnen helpen.

Onze financieel adviseurs doen hun uiterste best om 
een duurzamere woning voor je mogelijk te maken.

Online, telefonisch of op kantoor. Onze adviseurs staan 
voor je klaar wanneer en waar het jou uitkomt.

Marco Kuijt
Financieel Adviseur 
(06) 1529 6286 

Lucienne van der Pol 
Financieel Adviseur 
(06) 4450 9860

www.rabobank.nl/hypotheek
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Digitotaal Studenten
Schoolbaan 1
2371 VJ Roelofarendsveen
www.digitotaalstudenten.nl
Telefoon: 071 3101130

Digitotaal Studenten
is een initiatief van

Openingstijden
Maandag: 17.00 - 21.30 uur
Dinsdag: 17.00 - 21.30 uur
Donderdag: 17.00 - 21.30 uur
Zaterdag:  09.00 - 16.00 uur

Heb je een nieuwe notebook nodig, is jouw apparaat kapot, heb je 
een storing op je huidige PC óf wil je op jouw eigen tempo uitleg 
over de installatie van nieuwe software? Wij staan voor je klaar! 
Kom bij ons langs of maak alvast een afspraak, op onze website.

Misschien weet je niet goed welke linkjes veilig zijn en welke niet? Of ontvang 
je weleens phishing-mails die je erin willen luizen? Wij helpen je graag met het 
herkennen van een onveilige internetomgeving. De kosten voor de training 
bedragen €19,50 per cursist. Meld je aan via de QR-code.

Wil je toch liever een 1-op-1-training? Dat kan natuurlijk ook! 
Stap bij ons binnen of bel ons voor de mogelijkheden.

Dé plek voor advies en hulp voor jouw laptop, 
computer of smartphone

Adres

Kom je langs?

Groepstraining: Veilig internetten

Wij rekenen € 11,25* per kwartier

Direct naar de webshop?

een storing op je huidige PC óf wil je op jouw eigen tempo uitleg 
over de installatie van nieuwe software? Wij staan voor je klaar! 
Kom bij ons langs of maak alvast een afspraak, op onze website.

/digitotaalstudenten/digitotaalstudenten

*Alle genoemde prijzen zijn inclusief btw.
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SCAN HIER! SCAN HIER!

Eropuit in de regio is altijd leuk. Vooral ook 
omdat er in Kaag en Braassem zoveel te 
beleven is. Hier! licht in elke editie een 
paar activiteiten of evenementen uit. 

Op st-app! 

Uitgelicht:
‘Daar komt de bruid’
In museum Oud Alkemade is de uitgebreide tentoonstelling ‘Daar komt de bruid’ 
te zien. Dertig trouwjurken, accessoires, trouwfoto’s, huwelijksaankondigingen 
en feestboekjes: alles is op originele manier uitgestald. Zelfs de trouwjurken van 
de huidige en vorige burgemeester zijn te bewonderen. De trouwkleding die de 
bruidsparen in de verschillende scènes dragen en die tentoongesteld zijn in 
vitrines en op poppen, zijn aan het museum uitgeleend door inwoners uit 
Oude Wetering en omgeving. De tentoonstelling is te zien tot het einde van het 
jaar. Het museum is elke zondag van 14.00 tot 17.00 uur en elke dinsdag van 13.30 
tot 16.00 uur geopend. 
www.stichtingoudalkemade.nl

Meer uittips 
Concerten, toneel- en fi lmvoorstellin-
gen, lekker uit eten, workshops, maar 
ook fi ets-, wandel- en vaarroutes: 
met de Hier! in de regio-app heb je 
niet alleen toegang tot al het lokale 
nieuws uit Kaag en Braassem, je 
vindt er ook de leukste activiteiten en 
evenementen.

Kom erbij en doe mee!
Tom in de buurt, Alzheimer Neder-
land afdeling Zuid-Holland Noord, De 
Driemaster en Sportbedrijf Kaag en 
Braassem hebben een activiteiten-
programma samengesteld voor 
mensen met dementie (jong en oud) 
of die eenzaam zijn:
•  Schilderactiviteit met Stephanie 

van der Beek in Oude Wetering - 13 
september

•  Dementieboekenweek - 15 t/m 29 
september

•  Gratis zwemmen met een vrijwilli-
ger/mantelzorger in De Tweesprong 
- 6 okotober en 3 november

•  Muziek van Jerrycan in Leimuiden - 
1 november

•  Lunch bij Waag het Maar in Roelof-

arendsveen - 17 oktober
•  Lunch bij zorglocatie Woudsoord in 

Woubrugge - 18 oktober
•  Oud Hollandse Spellen in Het Spant 

in Leimuiden - 19 oktober
•  Theatervoorstelling Teun Toebes bij 

Poco Mas in Roelofarendsveen 
- 22 oktober
(kaartjes via www.wijpresenteert.nl)

Deelnemen aan een activiteit? 
Je kunt je telefonisch opgeven via de 
infolijn (071-3317967, op werk dagen 
tussen 09.00 en 11.00 uur) o.v.v. je 
naam, telefoonnummer, activiteit en 
datum. Deelname alleen na aanmel-
ding én telefonische bevestiging. Er 
zijn beperkte plekken voor iedere 
activiteit, vol = vol. Meer informatie:
www.tomindebuurt.nl. 

Overige activiteiten: 
15 t/m 24 september - Oranjefeesten 
Roelofarendsveen, www.oranjecomite.eu
16 september - De One and Only 
marathon, www.oneenonly.nl
17 september - Straattheaterfestival 
Uitkaik, www.wijpresenteert.nl
7 oktober – Kom naar de draaidag, 
www.rijnlandsemolenstichting.nl

Jouw evenement in de agenda?
Mail de informatie met foto naar 
info@hier!inderegio.nl. 
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Tekst: Alice Bakker Beeld: Miranda Castelein Redactionele samenwerking

Van Italiaans stuc  
tot gladpleisterwerk
Van Amsterdam Stucadoors bestaat zo’n 
twaalf jaar, sinds vader Jan voor zichzelf 
begon in tijden van de bouwcrisis. In 
2014 stapte Dennis in het bedrijf. Jan is 
sinds 2021 met pensioen. Vandaag de dag 
werken er vier stukadoors voor Van Am-
sterdam. Of eigenlijk vierenhalf, want 
vader Jan kan het niet laten om af en toe 
zijn stucgereedschap weer op te pakken. 

‘Alles is te stuken’
Alles is te stuken, volgens Dennis. Van 
bedrijfspand tot woning en van planten- 
bak tot gehele badkamer of keuken-
bladen. Waar Jan vooral bezig was met 
het gladpleisterwerk, zit voor Dennis 
de uitdaging in de afwisseling. ‘Mijn 
vader vond het eerst niks, dat speciaal 
stucwerk’, zegt Dennis lachend. ‘Maar 
nu kan hij het wel waarderen.’ De 

stukadoor volgt de trends op de voet, 
er komt steeds iets nieuws op de markt. 
‘Binnenkort gaan we weer inspiratie 
opdoen in Italië. Wat ik nu veel zie zijn 
zandtinten, een beetje de Ibiza-vibe. Of 
juist bronstinten. Klanten komen vaak 
bij ons voor beton ciré, maar ontdekken 
dan pas wat er allemaal mogelijk is. Ik 
werk veel met stencils en organische 
patronen, je ziet steeds meer 3D-stuck-
werk of bijvoorbeeld rotswanden.’ Waar 
ze bij Van Amsterdam om bekendstaan? 
‘Onze professionaliteit; de nette manier 
van werken. Alles is goed verzorgd, van 
de mooie offerte tot de communicatie. Ja, 
dat hebben we best goed voor elkaar.’

Nieuwe uitdagingen
Van Amsterdam Stucadoors staat aan 
de vooravond van nieuwe uitdagingen. 

In 2024 wordt het 
nieuwe pand op 
De Lasso in Roelo-
farendsveen opgeleverd 
waar ze een straks een showroom, kan-
toor en opslag hebben. Daarnaast wordt 
eind 2023 een nieuw bedrijf geïntrodu-
ceerd in gestucte tafels: Steengoede  
Tafels. Dennis: ‘Dat ben ik aan het opzet-
ten met meubelmaker Dennis Straathof. 
Hij maakt de tafel, vervolgens stuc ik 
deze met microcement en ontstaat er een 
uniek product. Voor wie? Voor iedereen 
die een woonkamer heeft.’

Benieuwd naar het werk van  
Van Amsterdam Stucadoors? 
Kijk dan op  
www.vanamsterdamstucadoors.nl. 

Geen dag is hetzelfde voor  
stukadoor Dennis van  
Amsterdam. Zo is hij bezig met 
het aanbrengen van een stoere 
betonlook, zo werkt hij aan  
gladpleisterwerk. Wat hij het 
leukst vindt? De afwisseling!
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www.kaagenbraassem.nl
Bilderdam - Hoogmade - Kaag - Leimuiden - Nieuwe Wetering - Oud Ade - Oude Wetering - Rijnsaterwoude - Rijpwetering - Roelofarendsveen - Woubrugge

Sinds maart 2022 vangen we in de 
gemeente Kaag en Braassem een flinke 
groep vluchtelingen uit Oekraïne op. 
Dat doen we op verschillende locaties in 
de gemeente, zoals in de pastorie van de 
Mariakerk in Roelofarendsveen, aan de 
Kerkstraat in Woubrugge en bij particu-
lieren in huis. Tot begin augustus hebben 
we ook een grote groep Oekraïners 
gehuisvest in het voormalige Rabobank-
kantoor aan het Oog in Roelofarends-
veen. Sinds 2 augustus 2023 woont een 
groep van 80 vluchtelingen nu in een 
nieuwe, tijdelijke opvanglocatie aan de 

Tuinderij 5 in Leimuiden; deze locatie 
heet ‘De Tuin’.

Aanmelden voor Oekraïne 
nieuwsbrief ‘De Tuin’? 
Ga naar onze website en  
meld u aan!
Om op de hoogte te blijven van het 
reilen en zeilen op deze opvangloca-
tie,  versturen we periodiek een online 
nieuwsbrief. Als u interesse heeft om 
deze nieuwsbrief ook te ontvangen, kunt 
u zich aanmelden via de website van de 
gemeente.

Ga hiervoor naar de website van de  
gemeente, www.kaagenbraassem.nl.
Typ in de zoekbalk rechtsboven in: 
‘nieuwbrief Oekraïne’. U komt dan direct 
op de pagina uit waar u zich via de  
paarse button kunt aanmelden voor  
de online nieuwsbrief.
Aanmelden nieuwsbrief tijdelijke  
opvanglocatie ‘De Tuin’ in Leimuiden.

Nieuwsbrief over opvanglocatie ‘De Tuin’ 
voor Oekraïne vluchtelingen ontvangen?
Meld u aan via de website van de gemeente

 Laten we samen 
zorgen voor  
onze groene  
omgeving

Het is ons opgevallen dat  
er helaas veel bomen  
opzettelijk worden aan-
getast, soms zelfs zo ernstig 
dat sommige bomen helaas 
niet meer te redden zijn.  
Ook zien we dat er bomen in 
de gemeente worden gekapt 
zonder overleg of enige 
goedkeuring. Daar worden 
de bomen en inwoners die  
van het groen genieten niet 
blij van.
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Gevonden sleutelbos 
succesvol terugg egeven 
aan eigenaresse 
Ook iets gevonden? Wat doe je hier dan mee? 
Afgelopen mei vond een inwoner van Kaag en Braassem een sleutelbos. Deze persoon 
maakte een foto van de sleutelbos en meldde hem direct aan op de landelijke website 
www.verlorenofgevonden.nl.

Het Klant Contact Centrum (KCC) van de gemeente werd een paar dagen daarna 
gebeld door een mevrouw met de vraag of er een sleutelbos was gevonden. De vrouw 
werd geadviseerd om te kijken op de website van verlorenofgevonden. En u raadt het 
al: het was een match. De vindster is door het KCC gebeld met het verzoek om de 
sleutelbos naar het gemeentehuis te brengen. Daarna is de vrouw die de sleutel was 
verloren gebeld en heeft  ze, helemaal blij, de sleutel opgehaald. Geluk zit soms in de 
kleine dingen…

Wist je dat iedereen op deze website gevonden voorwerpen 
kan registreren? 
En ben je iets kwijt? Dan kan hier eenvoudig gezocht worden of het verloren voorwerp 
gevonden is of kan het voorwerp aangemeld worden. De gemeente krijgt hierover 
automatisch een bericht. 

Heeft  u ook iets gevonden of verloren? 
Meld het dan aan op www.verlorenofgevonden.nl . De gemeente (en dus niet de 
politie) is verantwoordelijk voor de registratie en het beheer van gevonden en verloren 
voorwerpen. Uw naam en adres komen niet op de website en zijn alleen zichtbaar 
voor de gemeente. U mag een gevonden voorwerp  thuis bewaren of bij onze gemeente 
inleveren. Eventueel kunt u na een jaar eigenaar worden van het voorwerp. Als u het 
voorwerp thuis bewaart bent u verplicht goed voor het voorwerp te zorgen. 
Let op: ook als u het voorwerp thuis bewaart moet u het voorwerp registreren.
Bewaart u het voorwerp thuis en vindt de eigenaar het voorwerp op 
www.verlorenofgevonden.nl terug? Dan krijgt hij via de gemeente uw contactgegevens 
en neemt hij contact met u op.
Neemt de eigenaar van het voorwerp geen contact met u op? 
Dan is het voorwerp 1 jaar na registratie van u. 

Rijbewijs, paspoort of ID-kaart gevonden?
Hebt u een rijbewijs, paspoort of identiteitskaart gevonden? Lever deze altijd zo snel 
mogelijk in bij de balie van het gemeentehuis. U mag deze niet thuis bewaren.

AfvalApp
Gebruik jij de Cyclus afvalapp al? In 
deze app kun je jouw postcode en 
huisnummer invoeren. Je ziet dan in 
de digitale afvalkalender alle informatie 
over het scheiden en aanbieden van 
het huishoudelijk afval. Ook wordt in 
de afvalwijzer aangegeven welk afval 
waar hoort. Als je de meldingen in de 
app aanzet, krijg je bericht over afval 
ophalen en ander nieuws.
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Ben je op zoek 
naar (ander) 
werk of 
omscholing?

Kom langs bij 
het Werkcafé!

WerkcafeHollandRijnlandwww.werkcafehollandrijnland.nl

Ben je op zoek 
naar (ander) 
werk of 
omscholing?

Kom langs bij 
het Werkcafé!

WerkcafeHollandRijnlandwww.werkcafehollandrijnland.nl

Bilderdam - Hoogmade - Kaag - Leimuiden - Nieuwe Wetering - Oud Ade - Oude Wetering - Rijnsaterwoude - Rijpwetering - Roelofarendsveen - Woubrugge

Blijf op de hoogte!
Weten wat er speelt in de gemeente? 
Dat kan op meerdere manieren:
•  Kijk op onze website  

www.kaagenbraassem.nl voor actueel 
nieuws en voor informatie over bij-
voorbeeld projecten, het aanvragen 
van een paspoort, raadsinformatie en 
het maken van een melding.

•  Lees onze gemeentepagina in ‘ 
Hier! in de regio’. 

•  Meld je aan bij www.overheid.nl/ 
berichten-over-uw-buurt; je ontvangt 
dan informatie over besluiten die 
direct invloed hebben op de  
omgeving, zoals vergunningen,  
plannen en plaatselijke regelgeving.  

•  Check onze berichten op  
Twitter, Facebook en Instagram.

Fixi
Steeds meer inwoners doen hun 
melding via Fixi. Heel fijn! Zo houden 
we met elkaar de gemeente netjes en 
veilig. Wil je ook een melding doen? Dat 
kan via de Fixi app of 
fixi.nl/kaag-en-braassem 

Tip Voeg meerdere foto’s toe bij je mel-
ding, waaruit blijkt waar de locatie is en 
wat er aan de hand is. Zo kunnen wij de 
melding nog beter oppakken.

Download de BouwApp en volg 
werkzaamheden
Zijn er vanuit de gemeente of uitvoe-
rende partners (grote) werkzaamheden 
in jouw dorp of wijk? Volg het project 
dan op de voet via de De Bouwapp. 
Een ideale manier op actuele updates 
te ontvangen, de voortgang te zien en 
snel vragen te stellen. De BouwApp is 
beschikbaar voor zowel iOS als Android.

Nieuw in Kaag 
en Braassem? 

Welkom!
Ga je binnenkort verhuizen naar 
Kaag en Braassem of ben je net  

in onze gemeente komen wonen? 
Kijk dan eens op 

www.kaagenbraassem.nl/welkom 
voor handige informatie.
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Advies/ondersteuning nodig 
bij geldzaken? Vragen over 
inkomen? Blijf er niet mee zitten.
Op www.kaagenbraassem.nl staat informatie over 
geldzaken, regelingen en waar je terecht kunt 
voor ondersteuning of met vragen. Neem vooral een 
kijkje en zie de mogelijkheden en tips. 

Ouders met een krappe beurs kunnen 
ondersteuning krijgen van Stichting Leergeld
Ouders met een krappe beurs die kinderen tot 18 jaar 
hebben, kunnen een voorziening aanvragen bij 
Stichting Leergeld. Deze organisatie ondersteunt 
bijvoorbeeld door het geven van een fi ets in de 
brugklas om mee naar school te fi etsen, een laptop 
voor op school, een schoolspullenpas, een kindpas of 
JarigeJob verjaardagspas. De passen kun je gebruiken 
bij aangesloten winkels.
Je kunt een aanvraag indienen via 
www.elkkinddoetmee.nl/kaag-en-braassem. Twijfel 
je of je er gebruik van kunt maken? Dien dan toch een 
aanvraag in. Je situatie wordt door Leergeld bekeken.

Vind je het lastig om zelf de aanvraag in te dienen?
De Papierwinkel helpt je graag bij het invullen. 
Je kunt contact op nemen met de Papierwinkel via 
06 16 69 52 32 of een e-mail sturen naar 
papierwinkel@dedriemaster.nu

Woensdag 6 september is het 
Werkcafé van start gegaan

Het Werkcafé is bedoeld voor mensen die nu geen werk 
hebben, maar wel graag aan de slag willen. Ook starters die 
moeilijk de juiste baan vinden kunnen hier terecht. Het 
Werkcafé is er ook voor mensen die hun baan dreigen te 
verliezen of op zoek zijn naar baan die beter bij hen past. 

Het Werkcafé is dé plek waar inwoners zonder afspraak 
binnen kunnen lopen met al hun vragen over het vinden 
van werk of omscholing. Inwoners uit Kaag en Braassem 
zijn van harte welkom. Je hoeft  geen afspraak te maken, 
maar kunt tijdens openingstijden gewoon langs komen. 

Je kunt het Werkcafé elke dinsdag en woensdag tussen 
9:30 – 11:30 uur bezoeken.
Het Werkcafé is vanaf 6 september elke woensdag open van 
9:30 – 11:30 uur in het gemeentehuis van Alphen aan den 
Rijn, Stadhuisplein 1. Ook kun je iedere dinsdag van 9:30 – 
11:30 uur terecht bij het Werkcafé in Leiden, Bargelaan 190. 
Je hoeft  geen afspraak te maken.
In het Werkcafé wordt ondersteuning geboden die de kans 
op werk vergroot. Denk dan aan sollicitatietrainingen, 
beroepsinteressetesten en loopbaangesprekken. Daarnaast 
is er een overzicht van vacatures, zijn er mogelijkheden om 
een opleiding te volgen naar kansrijke beroepen of een vak 
te leren in de praktijk. Het is vrijblijvend en kosteloos.

Ook in 2023 komt er een energietoeslag
Het bedrag en de voorwaarden zijn helaas nog niet 
bekend. Gemeenten mogen de energietoeslag 2023 
pas uitvoeren als de wet is aangepast. Zodra de wet is 
aangepast, stellen wij het bedrag en de voorwaarden 
vast. Daarna kunnen wij de energietoeslag 2023 pas 
uitbetalen.
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Inspiratie opdoen voor thuis
De showroom van Carpentier Keukens & Wonen in Aalsmeer
is compleet verbouwd en vernieuwd. Bij ons vind je de mooiste 
keukens met apparatuur van topmerken zoals Siematic, Bosch, 
Neff, Siemens en Gaggenau. Ben je gericht op zoek? Of wil 
je gewoon eens rondkijken? In onze showroom in Aalsmeer 
doe je zeker inspiratie op!

Of ben je misschien toe aan een nieuwe houten-, pvc- of 
tegelvloer? Of wellicht op zoek naar een inloopkast of 
complete inrichting voor je woning? Ook hiervoor kan je 
bij Carpentier Keukens & Wonen zeker terecht! Maak snel 
een afspraak met één van onze adviseurs of bezoek onze 
showroom in Aalsmeer zodat we samen jouw woonwens 
kunnen bespreken.

Carpentier Keukens & Wonen
Oosteinderweg 91  
1432 AG  Aalsmeer 
0297 - 383280  
www.carpentier.nl
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Aandacht en kwaliteit zĳ n onze basis ingrediënten voor jouw interieur. 
Wil je dat ook ervaren? Kom dan langs in Aalsmeer. Je zult verrast zĳ n door 
onze topmerken in keukens, wonen en slapen. Of surf naar www.carpentier.nl

De mooiste 
interieurs 
ontwerpen 
wĳ  voor jou
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